

**ဂုဏ်တော်ထူးနှင့် ပြည့်စုံတော်မူ**  
 မြတ်စွာဘုရားသည် စိုးရိမ်ကြောင့်ကြမှုမရှိဘဲ အလွန်  
 ချမ်းသာစွာ အသက်မွေးနိုင်ကုန်၏။ ဆွမ်းအာဟာရ  
 မရသော်လည်း အာဘဿရဘုံရှိ ဗြဟ္မာကြီးများကဲ့သို့  
 ပီတိ ဟူသောအစာကို စားသုံး၍ နေနိုင်ကုန်၏။  
 (ထိုသို့ဂုဏ်တော်ထူးနှင့် ပြည့်စုံတော်မူပေသော  
 မြတ်စွာဘုရားအား ရည်မှန်း၍ ပူဇော်ကန်တော့ရာ၏)  
 သုခဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၂၀၀)

## နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့် ဦးသန့်စင်အား လမ်းညွှန်မှာကြား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂  
 နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်သည် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီးအဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်မည့်  
 ဦးသန့်စင်အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သမ္မတရုံးခန်း၌ တွေ့ဆုံပြီး လိုအပ်သည့်မူဝါဒများကို  
 လမ်းညွှန်မှာကြားသည်။ **သတင်းစဉ်**



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ကိုရီးယားသမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးသန့်စင်အား  
 မူဝါဒများ လမ်းညွှန်မှာကြားစဉ်။

## နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ရခိုင်ပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲ (၂၀၁၉) ဖွင့်ပွဲသို့ တက်ရောက် မိန့်ခွန်းပြောကြား

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂  
 နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ရခိုင်ပြည်နယ် သံတွဲမြို့နယ်  
 ငလီကမ်းခြေရှိ Jasmine Ngapali Resort ဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည့် ရခိုင်ပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲ (၂၀၁၉)  
 ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်၍ မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။ **စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၃**



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ရခိုင်ပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲတွင်  
 ခင်းကျင်းပြသထားသော ပြခန်းများကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

## တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာ ဆောက်လုပ်ရေးအတွက် မြေတန်ဖိုး သုညရာခိုင်နှုန်းထိ လျှော့ချပေးမည်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂  
 တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာများ တည်ဆောက်မည်ဆိုပါက အစိုးရအနေဖြင့် မြေတန်ဖိုး  
 ကို သုညရာခိုင်နှုန်းအထိ ချပေးနိုင်ကြောင်း ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်  
 ဦးမြိုးမင်းသိန်းက ပြောသည်။

ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ  
 အသင်းချုပ်တွင် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ရက်က ပြုလုပ်ခဲ့သည့် (၂၄)ကြိမ်မြောက်

“ကျွန်တော်တို့အစိုးရက တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာတွေ  
 ဆောက်မယ်ဆိုရင် မြေတန်ဖိုးကို သုညအထိချပေးလို့ ရနိုင်  
 ပါတယ်။ အိမ်ဆောက်တဲ့တန်ဖိုးကို နေစရာမရှိတဲ့သူတွေက  
 ဝယ်ယူနေထိုင်ဖို့ဆိုရင် အိမ်ဆောက်တန်ဖိုး သက်သာအောင်  
 လုပ်ဖို့ လိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါမှသာလျှင် ရန်ကုန်မြို့ပြမှာ  
 နေရေးထိုင်ရေးအခက်အခဲဖြစ်နေသူတွေအတွက် အဆင်ပြေ  
 မှာ ဖြစ်”

ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များတွေ့ဆုံပွဲတွင် ယင်းကဲ့သို့  
 ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

“ကျွန်တော်တို့အစိုးရက တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာတွေ ဆောက်မယ်ဆိုရင်  
 မြေတန်ဖိုးကို သုညအထိချပေးလို့ ရနိုင်ပါတယ်။ အိမ်ဆောက်တဲ့တန်ဖိုးကို  
 နေစရာမရှိတဲ့သူတွေက ဝယ်ယူနေထိုင်ဖို့ဆိုရင် အိမ်ဆောက်တန်ဖိုး သက်သာ  
 အောင်လုပ်ဖို့ လိုအပ်မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါမှသာလျှင် ရန်ကုန်မြို့ပြမှာ နေရေး  
 ထိုင်ရေးအခက်အခဲဖြစ်နေသူတွေအတွက် အဆင်ပြေမှာ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု  
 ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်းက ပြောသည်။

လက်ရှိတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့အနေဖြင့် ဆောက်လုပ်ရေး  
 ဝန်ကြီးဌာန မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်း၍ ရွှေပေါက်ကံ၊  
 ရွှေလင်ဗန်း၊ ကနေဒါနှင့် ယူဇနတန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာတို့ကို တည်ဆောက်လျက်  
 ရှိပြီး အခြားမြေနေရာများ၌လည်း တည်ဆောက်သွားရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း  
 သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ အိမ်ရာဆောက်လုပ်ရေးကဏ္ဍနယ်ပယ်တွင် ဆောက်လုပ်ရေး  
 စရိတ် အင်မတန်မြင့်မားလျက်ရှိပြီး သံနှင့် သံမဏိအပါအဝင် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်း  
 များ၏ တန်ဖိုးပမာဏ ပိုမိုချေးသက်သာအောင် ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်းကို  
 တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရန် **စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ၀**

**မြောက် သတင်း အညွှန်း**

**မုန်းတမံတွင် သန့်နုပို့ချမှုအတော်အသင့်ရှိ  
 သော်လည်း ရေထုတ်ပြန်ပေါက်မှ ရေထုတ်  
 လွှတ်ပေးဝေမှုကို ထိခိုက်မှုမရှိ**

လွှတ်တော်ရေးရာ စာမျက်နှာ >> ၆

---

**ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့်  
 ပတ်သက်သည့် ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းများ  
 ရှင်းလင်းဖြေကြား**

လွှတ်တော်ရေးရာ စာမျက်နှာ >> ၇

**MAX CEMENT**  
 မက်စ်ဘီလပ်မြေ

**LET'S BUILD TOGETHER**

www.maxcement.com  
 Technical hotline 09 960 960 560 SALES hotline 09 770 770 770



**❖ ရှေ့ဖွဲ့မှ**  
လိုအပ်ကြောင်း သိရသည်။  
ရခိုင်ပြည်နယ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲ (၂၀၁၉) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ရခိုင်ပြည်နယ်၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အခွင့်အလမ်းများမြှင့်တင်ပေးရန်နှင့် ဒေသတွင်းစီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအား အလားအလာရှိသည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများနှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် ရည်ရွယ်၍ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်၊ ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (JICA)၊ ဂျပန်ပြည်ပကုန်သွယ်မှုအဖွဲ့အစည်း (JETRO) နှင့် Myanmar Survey Research Co., Ltd.(MSR)နှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှ ကုမ္ပဏီများ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။

**တက်ရောက်**  
အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကျော်ဆွေ၊ ဦးမင်းသူ၊ ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ဦးဝင်းခိုင်၊ ဦးသောင်းထွန်းနှင့် ဦးအုန်းမောင်၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညိုပု၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်မိုးညို၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်း၊ ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီးများမှ ဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများနှင့် သံရုံးအရာရှိများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ၊ ဂျပန်ပြည်ပကုန်သွယ်မှုအဖွဲ့အစည်း၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် သတင်းမီဒီယာများ တက်ရောက်ကြသည်။  
ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က မိန့်ခွန်းပြောကြားရာ၌ တာဝန်ယူမှုရှိပြီး

ကောင်းမွန်စွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်မည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများက နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးအနာဂတ်အလားအလာဖော်ဆောင်ရာတွင် ရခိုင်ပြည်နယ်ကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုလမ်းကြောင်းဆီ တွန်းတင်ရန်အတွက် အရေးပါသည့်အခန်းကဏ္ဍတွင် ပါဝင်နေပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲက ရှာဖွေဖော်ထုတ်ခြင်း မပြုလုပ်ရသေးသော အခွင့်အလမ်းများ အပြည့်ရှိနေသည့် ရခိုင်ပြည်နယ်ကို ဖော်ထုတ်ပြသပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊

ခင်မင်ရင်းနှီးဖော်ရွေပြီး ၎င်းတို့ဒေသ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် စိတ်အားထက်သန်နေသည့် ပြည်သူများက ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများကို ကြိုဆိုလျက်ရှိပါကြောင်း၊ အစိုးရအဖွဲ့၊ ဖွံ့ဖြိုးမှုမိတ်ဖက်များနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှ အသုံးပြုလိုက်သည့် ငွေကြေးတိုင်းသည် ရခိုင်ပြည်နယ်၏ ရခိုင်ပြည်သူ ပြည်သားများအတွက် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကို အထောက်အကူဖြစ်စေပါကြောင်း၊  
ပြီးခဲ့သည့်လက နေပြည်တော်၌ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ကိုယ်စားလှယ် ၁၆၀၀ ခန့်

တက်ရောက်ခဲ့သည့် Invest Myanmar Summit 2019 တွင် လမ်း၊ လေဆိပ်၊ တည်ဆောက်ရေးစီမံကိန်းများမှ စက်မှုဇုန်များနှင့် မြို့သစ်များတည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်းများအထိ ပါဝင်သော ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် စီမံကိန်းအသစ်များကို မျှဝေခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ စီမံကိန်းများသည် စီမံကိန်းဘဏ်တွင် ပါဝင်ပြီး ယင်းစီမံကိန်းများ စတင်သည့်အခါ တင်ဒါစနစ်ဖြင့် ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ဆောင်ရွက်ကြမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

**[နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏မိန့်ခွန်းအား စာမျက်နှာ (၄)တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။]**  
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ထံ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညိုပုက ဖွင့်ပွဲအထိမ်းအမှတ်ပန်းချီကားနှင့် ပန်းစည်းတို့ကို ပေးအပ်သည်။  
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ရခိုင်ပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲတွင် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

**○ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာမှ**  
ရန်ကုန်မြို့တော်ကြီးဟာ နှစ်စဉ်အိမ်ရာ တစ်သန်းလောက်လိုအပ်ပါတယ်။ ဘာကြောင့်လဲဆိုရင် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတွေ ရောက်လာတာနဲ့အမျှ ရွှေ့ပြောင်းလုပ်သားတွေ တော်တော်များများ ဝင်ရောက်လာမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် အိမ်တည်ဆောက်တဲ့နေရာမှာ အိမ်ရာနဲ့ တည်ဆောက်စရိတ် သက်သာဖို့အတွက် ပြည်တွင်းလုပ်ငန်းရှင်တွေ၊ ပြည်တွင်းထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတွေကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ဖို့လုပ်ရမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဦးဖိုးမင်းသိန်းက ပြောသည်။  
လက်ရှိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် နှစ်စဉ်လူဦးရေတစ်သိန်းဝန်းကျင်ထိ နေထိုင်ရန်အတွက် အိမ်ရာလိုအပ်ချက်ရှိနေခြင်းကို ဖြည့်ဆည်းနိုင်ရန် ယခုကဲ့သို့ လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ တန်ဖိုးနည်းအိမ်ရာလျှောက်ထားသူများအနေဖြင့် တစ်လဝင်ငွေ သုံးသိန်းမှ ငါးသိန်းအထိရှိရမည်ဖြစ်ပြီး ကနဦးငွေပေးသွင်းရာ၌ ကုမ္ပဏီဝန်ထမ်းအတွက် တိုက်ခန်း၏ ၂၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ အစိုးရဝန်ထမ်းအတွက် ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းသွင်းရမည်ဖြစ်ကြောင်း ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက သတ်မှတ်ထားသည်။  
ယခုလက်ရှိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအနေဖြင့် အပူမြို့သစ်(တောင်ပိုင်း)ရှိ အင်းဝအိမ်ရာ၊ ကောင်းစံသာအိမ်ရာ၊ အပူမြို့သစ်(ဆိပ်ကမ်း)မြို့နယ်ရှိ ယုဇနအိမ်ရာအပိုင်း (၁၊ ၂)၊ ကနောင်အိမ်ရာ၊ သယ်န်းကျွန်းမြို့နယ်ရှိ ကြီးပွားရေးအိမ်ရာ၊ လှိုင်သာယာမြို့နယ်ရှိ ရွှေလင်းလင်းအိမ်ရာ၊ ထီးလှိုင်အိမ်ရာ၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်ရှိ Shop House များနှင့် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့နယ်ရှိ ရွှေပေါက်အိမ်ရာတို့ကို ရောင်းချပေးရန် စီစဉ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

အေးယဉ်

**လှည့်လည်ကြည့်ရှု**  
ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဟိုတယ်အတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီများ၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုအခွင့်အလမ်းဆိုင်ရာပြခန်းများ၊ ရခိုင်တိုင်းရင်းသားရိုးရာအထည် ရက်လုပ်မှုပြခန်းနှင့် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုပြခန်းတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုအားပေးသည်။  
ရခိုင်ပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲသည် ပြည်နယ်အတွင်းရှိ ကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဝန်းကျင်အခြေအနေကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်မည့်အပြင် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုဆိုင်ရာသတင်းအချက်အလက်များကို မျှဝေနိုင်မည်ဖြစ်သဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများကို ဆွဲဆောင်နိုင်မည့် အထောက်အပံ့တစ်ခုဖြစ်သည်။

**မြန်မာနိုင်ငံ ပြန်တမ်း**

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်း  
အကြီးအမှူး ခန့်ထားခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးလူစွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဦးစီးဌာန၊ ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)ရန်ကုန်မှ ပါမောက္ခပါမောက္ခဒေါက်တာဇော်သန်းထွန်းကို ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ဝတ္တရားများကို စတင်ဆောင်ရွက်သည့်နေ့မှစ၍ အစမ်းခန့်ထားလိုက်သည်။



# ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများကို ဆွဲဆောင်နိုင်မည့် အထောက်အပံ့တစ်ခုဖြစ်စေရန် ရခိုင်ပြည်နယ် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲ ကျင်းပ

သံတွဲ ဇေဇော်ဝါရီ ၂၂

ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ကော်မရှင်၊ ဂျပန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီ (JICA)၊ ဂျပန်ပြည်ပကုန်သွယ်မှုအဖွဲ့အစည်း (JETRO)၊ Myanmar Survey Research Co., Ltd. (MSR)နှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍမှ ကုမ္ပဏီများ၏ ပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲ (၂၀၁၉) အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ရခိုင်ပြည်နယ် သံတွဲမြို့နယ် ငပလီကမ်းခြေရှိ Jasmine Ngapali Resort ဟိုတယ်တွင် ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြား စီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းထွန်းက အမှာစကားပြောကြားရာ၌ မြန်မာနိုင်ငံတွင် မတူကွဲပြား နေမှုက အင်အားတစ်ရပ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ဘာသာ၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ထုံးတမ်းစဉ်းစား ကွဲပြားမှုများ၊ လူမျိုးပေါင်းစုံ၊ အသိုက်အဝန်းပေါင်းစုံနှင့် ကွဲပြား ခြားနားမှုများစွာ ဖြစ်တည်နေသည့် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ကြီးမားသော အခွင့်

ဖိတ်ခေါ်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အိမ်ရှင်နိုင်ငံမှာရှိသည့် လုပ်သားထုနှင့် ပြည်သူ လူထုအပါအဝင် အကျိုးတူ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသူ အားလုံးကို အကျိုး ဖြစ်ထွန်းမှုရှိစေမည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်အနေဖြင့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များ တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုတိုးတက်ရေးကို အထူးအလေးထားဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့်လည်း မြှုပ်နှံမှုပြပွဲ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူနေမှုအဆင့် အတန်းသည် သိသိသာသာ တိုးတက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ သို့သော် အချို့ ဒေသများတွင် မညီမျှမှုများ ရှိနေဆဲဖြစ်ပါကြောင်း။

ရခိုင်ပြည်နယ်၌ ထူးခြားသည့် အချက်များစွာ ရှိပါကြောင်း၊ သဘာဝ သယံဇာတတွေဝေပေးသည့် ပြည်နယ်တစ်ခုဖြစ်ပြီး အထူးသဖြင့် ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ဝေပေးသည့် ထွက်ရှိခြင်း၊ တရုတ်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံအကြား တည်ရှိသည့်အတွက် ကုန်သွယ်မှုစီးဆင်းရာ ဝင်ပေါက်အနေဖြင့် မဟာဗျူဟာ ကျွဲစွာတည်ရှိနေပါကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်သည် ဈေးကွက်သစ်များနှင့် စက်မှု ဖန်သစ်များ ပေါ်ထွန်းလာရန် ထူးခြားသည့် တည်နေရာကို ပိုင်ဆိုင်ထားသည့် ပြည်နယ်တစ်ခုပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သဘာဝကမ်းခြေသစ်များ ယဉ်ကျေးမှု အမွေအနှစ် နေရာများဖြင့် ဆွဲဆောင်မှုအများအပြားရှိနေသော ရခိုင်ပြည်နယ် သည် တူးဖော်ရန် စောင့်ဆိုင်းနေသည့် အဖိုးတန်ရတနာတစ်ပါးပင်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်၏ ခရီးသွားလုပ်ငန်းအလားအလာများကို မြှင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်ကျင်းပခဲ့သည့် My Beautiful Rakhine Photo Contest ဓာတ်ပုံပြိုင်ပွဲတွင် ပြိုင်ပွဲဝင် ၂၅၀၀ ကျော် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး ရခိုင် ပြည်နယ်ရှိ လှပသောကမ်းခြေများ၊ စိမ်းလန်းစိုပြည်သော လယ်ယာမြေများနှင့် သမိုင်းဝင် ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်များကို ထုတ်ဖော်ပြသနိုင်ခဲ့သည့်အတွက် ကျေနပ်မိပါကြောင်း။

ကောင်းပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်းအားဖြင့် သာယာဝပြောရေးနှင့် အားလုံးပါဝင်နိုင်သော ရခိုင်ပြည်နယ်တစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်မှုခရီးစဉ်တွင် လူကြီးမင်းတို့အနေဖြင့် မတူကွဲပြားမှုများကို အသုံး ချပြီး ပူးပေါင်းပါဝင်လာနိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ပြောနေသော အရည် အသွေးရှိပြီး တာဝန်ယူမှုရှိသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏ အစု ရှယ်ယာရှင်များ၊ စီမံခန့်ခွဲမှု အဖွဲ့ဝင်များအား ရခိုင်ပြည်မြောက်ပိုင်းတွင် ဘာတွေဖြစ်နေသည်ကို ရှင်းပြရန်လိုအပ်နေမည်ဆိုတာလည်း မိမိနားလည် ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရသည် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများ၏ ပုပန်မှုကို လည်း မျှဝေခံစားပြီး လုံခြုံငြိမ်းချမ်းမှုရှိစေရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဆိုသည့် ကတိကဝတ်ကိုလည်း ရိုးရှင်းစွာပေးလိုပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ အခွင့်အာဏာ ကို အသုံးပြုပြီး ရှည်လျားရှုပ်ထွေးပြီး ဆိုးရွားမှုများကို ဖြစ်ပေါ်စေသော၊ ဖွံ့ဖြိုးမှု နောက်ကျခြင်းကို ရှည်ကြာစေသော ယင်းစိန်ခေါ်မှုများကို ဖြေရှင်းသွားမည် ဟု ကတိပြုပါကြောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများကို ပြောကြားလိုသည်မှာ အခွင့် အလမ်းသစ်များကို ရှာဖွေပါ။ တွက်ချက်၍ရသည့် စွန့်စားမှုများကို ရယူပါ။ သက်သောင့်သက်သာ အမြဲတမ်းနေပြီး ဆောင်ရွက်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုသည် အကျိုးအမြတ်များ မရနိုင်ပါကြောင်း။

“လမ်းဟောင်းကိုသွားခြင်းထက် လမ်းမရှိသောနေရာမှာ လမ်းကြောင်း သစ်များဖြင့် ဖောက်ထွက်ပါ။” “မိမိတို့က မဆောင်ရွက်လျှင် ယင်းအိမ်မက် များ တကယ်ဖြစ်လာရန် မည်သူမှ လာရောက်လုပ်ပေးမည် မဟုတ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့ဘာလိုချင်သည် ဘယ်ကို သွားနေသည်ကို ပြောကြားရန် မိမိတို့အားလုံး ဤနေရာမှာရှိနေခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ အိမ်မက်များ တကယ် ဖြစ်လာဖို့ ဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းလိုပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြား သည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသောင်းထွန်း အမှာစကားပြောကြားစဉ်။



ရခိုင်ပြည်နယ် ရင်းနှီး မြှုပ်နှံမှု ပြပွဲတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပု အမှာစကား ပြောကြားစဉ်။

အလမ်းရှိနေပါကြောင်း၊ ထိုကွဲပြားမှုများအပေါ် တည်တံ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံသို့ စီးပွားရေးလုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုအပိုင်းမှာ အတွေးအခေါ်သစ်များ၊ နည်းလမ်း သစ်များ ယူဆောင်လာပေးကာ ပြည်သူလူထုအကျိုးကို ပြုပေးနိုင်သည့် နယ်စပ်ဖြတ်ကျော် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ပါကြောင်း၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဟုဆိုရာတွင် ကမ္ဘာကြီးက မိမိတို့ကို ဖွင့်ပေးထားသလို မိမိတို့ကလည်း ကမ္ဘာကြီးကို ဖွင့်ပေးထားပါကြောင်း၊ ထိုအချက်သည် မိမိတို့ ဘာကြောင့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဖိတ်ခေါ်ရသလဲ၊ မိမိတို့ ဘာကြောင့် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကို ရခိုင်ပြည်နယ်သို့ ဖိတ်ခေါ်ရသလဲဆိုသည့် အကြောင်းအရင်းတစ်ရပ်ပင် ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခုရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲတွင် ပြုလုပ်သွားမည့် အစီအစဉ်များဖြစ်သည့် လုပ်ငန်းရှင်များအချင်းချင်း တွေ့ဆုံချိတ်ဆက်နိုင်သည့် အခွင့်အရေး၊ ဌာန ဆိုင်ရာများမှ ရှင်းလင်းတင်ပြမှုများ၊ သက်ဆိုင်ရာနယ်ပယ်များမှ ပညာရှင်များ ဆွေးနွေးသည့် စကားပိုင်းများ ကျင်းပခြင်းတို့သည် နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံ သူများနှင့် ပြည်တွင်းလုပ်ငန်းရှင်များ ချိတ်ဆက်နိုင်ရန်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်မှာ တိမ်မြုပ်နေသည့် စီးပွားရေးအလားအလာများ ရှိနေသည်ဆိုတာကို တိကျ သေချာသည့် အချက်အလက်များနှင့် ပံ့ပိုးပေးရန် ရည်ရွယ်ကျင်းပခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယခုအချိန်သည် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြုလုပ်ရန် အချိန်

ဆက်လက်၍ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးညီပုက လက်ရှိ ရခိုင်ပြည်နယ် အတွင်း စင်ကာပူ၊ ကိုရီးယား၊ တရုတ်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံတို့မှ အများဆုံးလာရောက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်သည် ပထဝီ နိုင်ငံရေးအရ အရေးပါသည့်နေရာတွင် တည်ရှိပြီး ပြည်တွင်းမှ ကုန်းလမ်း၊ ရေလမ်း၊ လေကြောင်းလမ်းများဖြင့် သွားလာနိုင်သည့် ဒေသတစ်ခုဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ကမ္ဘာ့ကုန်သွယ်ရေးလမ်းကြောင်းအနေဖြင့်လည်း မဟာဗျူဟာ မြောက်ပြီး အချက်အချာကျသည့်နေရာတွင် တည်ရှိပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော် အဆင့်အနေဖြင့် လက်ရှိအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကျောက်ဖြူအထူးစီးပွားရေးဇုန် ရေနက်ဆိပ်ကမ်းနှင့် ကုလားတန်မြစ် ဘက်စုံ ဖွံ့ဖြိုးရေးစီမံကိန်းတို့သည် ပြည်နယ်အတွင်း လက်ရောက်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဆောင်ရွက်မည့် ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူတို့အတွက် အခွင့်အလမ်း ကောင်းများ ဖြစ်ပေါ်လာစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် မောင်တောမြို့နယ် တွင် တည်ဆောက်လျက်ရှိသည့် ကညင်ချောင်းစီးပွားရေးဇုန်တစ်ဆင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံနှင့် ကုန်စည်ကူးသန်း ရောင်းဝယ်မှုမှာလည်း အားသာချက် ရယူ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တရုတ်-မြန်မာစီးပွားရေးစင်္ကြံ တရုတ် ပိုးလမ်းမသစ်တို့နှင့် ချိတ်ဆက်နေသည့်အတွက်လည်း အခွင့်အလမ်းကောင်း များရှိနေကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်သံအမတ်ကြီး Mr. Ichiro Maruyama က အမှာစကားပြောကြားရာတွင် ဂျပန်အစိုးရအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကော်မရှင်နှင့် ပူးပေါင်းပြီး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲများကို တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ရှိ နေရာတစ်ချို့တွင် ကျင်းပခဲ့ပါကြောင်း၊ ယနေ့ ပြုလုပ်သည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပြပွဲသည် ရခိုင်ဒေသအတွက် အလွန်အရေးကြီးပါ ကြောင်း၊ ဂျပန်အစိုးရအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးနှင့်ပတ်သက်ပြီး မြန်မာ နိုင်ငံဘက်မှ ရပ်တည်နေပါကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အတွက် ဂျပန်အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးအေဂျင်စီနှင့် ဂျပန် ပြည်ပကုန်သွယ်မှု အဖွဲ့အစည်းတို့ ပူးပေါင်းပြီး အကူအညီများ ဆက်လက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ကုလသမဂ္ဂမှတစ်ဆင့် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွက် စာမျက်နှာ ၇ သို့ ❖



မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဂျပန်သံအမတ်ကြီး Mr. Ichiro Maruyama အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

လွှတ်တော်ရေးရာ

မုန်းတမ်းတွင် သဲနန်းပို့ချမှုအတော်အသင့်ရှိသော်လည်း ရေထုတ်ပြန်ပေါက်မှ ရေထုတ်လွှတ်ပေးဝေမှုကို ထိခိုက်မှုမရှိ

နေပြည်တော် ဇူလိုင်လ ၂၂

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၁၆)ရက်မြောက်နေ့ကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်သူ့လွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

မင်းဘူး(စက)မြို့နယ်တွင် ရေကြီးနှစ်မြုပ် သီးနှံပျက်စီးခဲ့သည့် တောင်သူများအား ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်

အစည်းအဝေးတွင် မင်းဘူးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းဝင်း၏ မင်းဘူး(စက)မြို့နယ်အတွင်း သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ပျက်စီးသွားသော အမှန်ကွင်းဆင်းကောက်ယူထားသည့် သီးနှံထိခိုက်မှု ပျက်စီးစာရင်းများအတိုင်း မည်သည့်အချိန်တွင် မည်သည့်နည်းတားဖြင့် ပံ့ပိုးထောက်ပံ့မှုများ ပေးသွားမည်ကို သိလိုခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်က စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနမှလည်း အရေးပေါ်ရန်ပုံငွေမှ လွှဲပြောင်းသုံးစွဲခြင်းကိစ္စကို စိစစ်သဘောတူ ခွင့်ပြုခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန်လအတွင်း မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မင်းဘူး(စက) မြို့နယ်တွင် မိုးများ၍ ရေကြီးနှစ်မြုပ်ပျက်စီးသွားသည့် သီးနှံ ၁၉၇၀၀ ဧကတွင် မိုးနှမ်း၊ ပဲတီစိမ်း၊ ဆောင်းမြေပဲ တစ်ဧက ငွေကျပ်ငါးထောင်နှုန်း၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်၊ အစေ့ထုတ်ပြောင်း၊ ဖူးစားပြောင်းသီးနှံများအတွက် တစ်ဧက ငွေကျပ်တစ်သောင်းနှုန်း၊ နွေနှမ်းတစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ်ငါးသောင်းနှုန်း၊ မိုးမြေပဲ တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ်သုံးသောင်းနှုန်း၊ မိုးစပါးပျိုးခင်း တစ်ဧက ငွေကျပ်တစ်သိန်းနှုန်း၊ နွေစပါးတစ်ဧက ငွေကျပ်နှစ်သိန်းငါးသောင်းနှုန်းဖြင့် သီးနှံပျက်စီးခဲ့သည့် တောင်သူများအား ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရေး အစိုးရအဖွဲ့နှင့် ပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။



ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုး



စေတုတ္တရာမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးကျော်အောင်လွင်



မင်းဘူးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးဝင်းဝင်း



ကျောက်ကြီးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်ငွေ



တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် ဝိုလ်မှူး စံဝင်းနိုင်



တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် ဝိုလ်မှူး မင်းမင်း

အပေါ်ပိုင်းတွင် ယခုကဲ့သို့ အက်ကြောင်းဖြစ်ပေါ်နေမှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး ရေလျှောင့်တစ်ကြိမ်နှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုအတွက် ဆောင်ရွက်ရမည့်လုပ်ငန်းစဉ်များကို မိုးရာသီမတိုင်မီ ပြီးစီးအောင် စီမံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လက်ရှိ ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ဂျပန်ပညာရှင်များ၏ ညှိနှိုင်းဆက်သွယ်မှုအရ ဂျပန်ဆည်မြောင်းပညာရပ်နည်းပညာဆိုင်ရာ Technical Institute of Rural Development Committee ၏ စူးစမ်းလေ့လာမှု စံနှုန်းသတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ ထပ်မံစူးစမ်းလေ့လာ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ယခုဖြစ်ရပ်အပေါ် ဒေသနေပြည်သူများ၏ စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ လျော့ပါးသွားစေမှုမှ ပူပင်သောကများ ကွယ်ပျောက်သွားပြီး မိမိတို့၏ဘဝ၊ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်များ၊ စိတ်ချလုံခြုံစေမည့် အခြေအနေများ ဖန်တီးဖြစ်ပေါ်လာနိုင်စေမည့် အနေအထားအထိ အထူးအလေးထား စီမံဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ကျောက်ကြီးမဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးမြင့်ငွေ၏ စစ်တောင်းမြစ်ရေတိုက်စားမှုကြောင့် ကျောက်ကြီးမြို့နယ်သောင်လယ်ကျေးရွာအုပ်စု ဒိုးတန်းကျေးရွာနှင့် နွယ်တန်းကျေးရွာကမ်းပါးပြိုကျမှုများအား အကာအကွယ်ပေးရန် ၂၀၁၉ မိုးရာသီမတိုင်မီ ကမ်းထိန်းတန်းနှင့် ရေလွှဲကန်တန်းများ တည်ဆောက်ပေးရန် အစီအစဉ်ရှိ၊ မရှိ မေးခွန်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးက နွယ်တန်းကျေးရွာသည် စစ်တောင်းမြစ်၏ မြစ်ကွေးအပြင်ဘက်ခြမ်းတွင် တည်ရှိပြီး ရေနက်ကြောင်းသည် ကမ်းရင်းမှ စီးဆင်းလျက်ရှိရာ တစ်ဖက်ကမ်းတွင် သဲသောင်ဖြစ်ထွန်းမှုကြောင့် နွယ်တန်းကျေးရွာဘက်ကမ်းတွင် အလျားမီတာ ၈၀၀ ခန့် ကမ်းပြိုမှု ဖြစ်ပေါ်နေသည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ နွယ်တန်းကျေးရွာ ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးအစီအမံများအနေဖြင့် နှစ်တန်းသွားမျောတိုင်တန်း ကျောက်ဖြည့်အခြေထိန်းရေကာ ၇၂၅ မီတာနှင့် မီတာ ၅၀ ရှိသော နှစ်တန်းသွားမျောတိုင်တန်း ရေလွှဲရေကာ ၁၀ ခုတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်မည်ဖြစ်ပြီး ခန့်မှန်းကုန်ကျစရိတ်မှာ ငွေကျပ်သန်း ၅၂၀ ဖြစ်ပါကြောင်း။

ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေး အစီအမံများအတွက် ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေတွင် ပါဝင်ခြင်းမရှိပါသဖြင့် ၂၀၁၈-၂၀၁၉

ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ အထွေထွေ ပိုလျှံရန်ပုံငွေတွင် တင်ပြတောင်းခံဆောင်ရွက်ပေးသွားမည် ဖြစ်ပါကြောင်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ကိုယ်စား ရှင်းလင်းဖြေကြားသည်။

ဆက်လက်၍ တောင်ကုတ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်နီနီမေမြင့်၊ မင်းတုန်းမဲဆန္ဒနယ်မှ ဒေါ်ခင်သန်းနုနှင့် ထားဝယ်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးအောင်စိန်တို့၏ မေးခွန်းများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်နှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကျော်မျိုးတို့က ရှင်းလင်းဖြေကြားကြသည်။

ထို့နောက် မအူပင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ဦးစိန်ဝင်း တင်သွင်းသည့် ရာသီဥတုဖောက်ပြန်သော ဒဏ်မြေရှင်းနိုင်ရန် အရန်သီးနှံမျိုး၊ အရန်စပါး၊ အရန်ဆန်၊ အရန်ရိက္ခာသိုလှောင်ထားရန် ပြည်သူ့လွှတ်တော်မှ အစိုးရသို့ တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် နှစ်ဦးက ဆွေးနွေးကြသည်။

တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် ဝိုလ်မှူး၊ စံဝင်းနိုင်က မိမိတို့တိုင်းပြည်အတွင်း အရန်မျိုးရိက္ခာများသိုလှောင်ထားရှိခြင်းအားဖြင့် ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှုနှင့် သဘာဝဘေးဒဏ်များကြောင့် အရေးပေါ်မျိုးရိက္ခာ လိုအပ်ချက်များအား စနစ်တကျ ကြိုတင်ကာကွယ်ပြင်ဆင်နိုင်သည့် အပြင် အခြားနိုင်ငံတစ်ချို့နှင့် ပြည်ပအဖွဲ့အစည်းတစ်ချို့၏ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးစွက်ဖက်မှုနှင့် အကျိုးသက်ရောက်မှုများအပေါ် တည်ငြိမ်စွာဖြင့် တန်ပြန်စီမံခန့်ခွဲသွားနိုင်မည်ဖြစ်သောကြောင့် တောင်သူလယ်သမားများနှင့် ပြည်သူတစ်ရပ်လုံးအတွက် ကြီးမားသော အကျိုးတရားများ ဖြစ်ထွန်းလာစေပြီး အမိန့်နိုင်ငံတော်၏ ပိုမိုကံ့ပါပိုမိုတောက်ပလာစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အရန်မျိုးရိက္ခာရှိခြင်းသည် ပြည်ပစုံကြွယ်ဝမှုကုန်ခြံဖြစ်သကဲ့သို့ အရန်ရှိခြင်း(ထုရှိခြင်း)သည် အောင်မြင်ခြင်း၏ အကြောင်းတစ်ရပ်ဖြစ်သောကြောင့် အဆိုအား ထောက်ခံပါကြောင်း ဆွေးနွေးသည်။

တပ်မတော်သားကိုယ်စားလှယ် ဝိုလ်မှူး၊ မင်းမင်းက မိမိတို့နိုင်ငံသည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်နိုင်မှု အများဆုံးနိုင်ငံများထဲမှ တစ်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှု နှစ်စဉ်ခံစားနေရသော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် လိုအပ်သော ပြင်ဆင်မှုများ

ကြိုတင်မြေပြင်ရေး စုဖွဲ့ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တောင်သူလယ်သမား အခွင့်အရေးကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးဥပဒေတွင် ပြဋ္ဌာန်းထားသော ပြဋ္ဌာန်းချက်များ၊ ရည်ရွယ်ချက်များသည် တောင်သူလယ်သမားများအတွက် အမှန်တကယ် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရာရောက်သောကြောင့် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ပေးရန် တင်ပြလိုပါကြောင်း။

ထို့အပြင် ဆန်စပါးကဏ္ဍထုတ်လုပ်မှုကုသိုလ်ရေးနှင့် ပြန်လည်သုံးသပ်ရန်နှင့် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် အရန်ဆန်၊ အရန်စပါး၊ အရန်မျိုးရိက္ခာများ ကြိုတင်စီမံထားရှိမှုကို ပြည်သူများသို့ ပွင့်လင်းမြင်သာစွာ ရှင်းလင်းချပြရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ Logistics ဟုခေါ်သည့် အုပ်ချုပ်ထောက်ပံ့မှုသည် ပြည်သူများအပေါ်တွင် တိုက်ရိုက်အကျိုးသက်ရောက်မည်ဖြစ်ပြီး ပြည်သူ့လူထုအနေဖြင့် ဘဝလုံခြုံမှု၊ စိတ်လုံခြုံမှု၊ နှလုံးစိတ်ဝမ်းအေးချမ်းမှုကို ခံစားနိုင်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း ထောက်ခံဆွေးနွေးသည်။

ယင်းနောက် အဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှကျော်က နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် အရန်ဆန်ထားရှိခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်သည် ဆန်စပါးဈေးကွက် တည်ငြိမ်ပြီး စားသုံးသူပြည်သူများ အခက်အခဲများ မကြုံတွေ့စေရန်နှင့် ဈေးနှုန်းကျဆင်းမည်ဆိုပါကလည်း တောင်သူများ စိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှု မထိခိုက်စေရေးနှင့် သဘာဝဘေးကြုံတွေ့မည်ဆိုပါကလည်း အဓိကစားနပ်ရိက္ခာဖြစ်သည့် ဆန်ကို ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရေးအတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် အာဆီယံအပေါင်းသုံးနိုင်ငံပါဝင်ပြီး လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် ဒေသတွင်း အရေးပေါ်အရန်ဆန်ရိက္ခာအစီအစဉ်သည် ဒေသအတွင်းတွင် မမျှော်မှန်းနိုင်သည့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကျရောက်မှု အခြေအနေဖြစ်ပွားပါက ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရန်အတွက် ရည်ရွယ်ပြီး အာဆီယံပဋိညာဉ်တစ်ရပ်အနေဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် အစီအစဉ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာနအနေဖြင့်လည်း သဘာဝဘေးကြောင့် ထိခိုက်ခံစားရသူများအတွက် လတ်တလော စားဝတ်နေရေးအဆင်ပြေစေရန် ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရေး အစီအစဉ်များကို စနစ်တကျရေးဆွဲ၍ ကြိုတင်ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ထားပါကြောင်း၊ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများကို အချိန်မီ ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ရန်အတွက် ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများကို ဗဟိုသိုလှောင်ရုံများရှိသည့် ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးတို့ အပါအဝင် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ်သို့လှောင်ရုံများအလိုက် အရန်သင့်သိုလှောင် ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တိုက်တွန်းသည့် အဆိုပါလုပ်ငန်းစဉ်များသည် နိုင်ငံတော်မှ လက်ရှိဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီက ချမှတ်ထားသည့် မူဝါဒလမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ သက်ဆိုင်ရာကဏ္ဍအလိုက် အပြန်အလှန် ညှိနှိုင်းပေါင်းစပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် လုပ်ငန်းအစီအမံများဖြစ်ပါကြောင်း၊ သဘာဝဘေး ကျရောက်လာသည့်အခြေအနေတွင် ကယ်ဆယ်ထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းများကို လျင်မြန်စွာ ထိထိရောက်ရောက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအစီအမံများအရ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသည့်လုပ်ငန်းများ ဖြစ်နေသည့်အတွက် အဆိုအား မှတ်တမ်းတင်ထားရှိနိုင်ပါရန် ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန်မြတ်က အဆိုရှင်၏ သဘောထားရယူရာ အဆိုရှင်က အတည်ပြုပေးပါရန် ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနနှင့် အဆိုရှင်၏ သဘောကွဲလွဲမှုရှိသောကြောင့် စက်လက်အသုံးပြု၍ လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒရယူရာ ထောက်ခံမဲ ၁၅၀ မဲ၊ ကန့်ကွက်မဲ ၂၀၀ မဲနှင့် ကြားနေမဲ ၃ မဲဖြစ်၍ ကန့်ကွက်မဲများသောကြောင့် အဆိုအား လွှတ်တော်မှ မှတ်တမ်းတင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာသည်။

ဒုတိယအကြိမ် ပြည်သူ့လွှတ်တော် (၁၁)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၁၇) ရက်မြောက်နေ့ကို ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အေးအေးသန်း(သတင်းစဉ်)









ပြည်တွင်းရေးရာ

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများနှင့် တွေ့ဆုံ

ပဲခူး ဇေဇော်ဝါရီ ၂၂

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အတွင်းရှိ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများ တွေ့ဆုံပွဲကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် ပဲခူးမြို့၊ မြို့တော်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တွေ့ဆုံပွဲတွင် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းက ကော်မရှင် အနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲများကို လွတ်လပ်၍ တရားမျှတသော၊ ပွင့်လင်းမြင်သာ မှုရှိပြီး အများယုံကြည်လက်ခံသော ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်နှင့် ပြည်သူ့ဆန္ဒ တစ်ထပ်တည်းကျရန် စံ(၅)ချက်ထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ကော်မရှင်



ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ တိုင်းဒေသကြီး၊ ခရိုင်၊ မြို့နယ် ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲများနှင့် တွေ့ဆုံပွဲတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

အဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် စံ(၅)ချက်ပြည့်စုံသည့် ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပနိုင်ရန် လွှတ်တော်အသီးသီး၏ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများ၊ လုပ်ထုံး လုပ်နည်းများ၊ အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်ညွှန်ကြားချက်များနှင့် ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အဆင့်ဆင့်အတွက် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်များကို ကြေညာကိစ္စများလည်ရန် လိုအပ်ကြောင်း။

ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်

သို့မှသာ ရွေးကောက်ပွဲများကို ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနှင့်အညီ ကြီးကြပ် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲအငြင်းပွားမှုများ နည်းပါးမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပမည့်ရက်တွင် တာဝန်ခံဆောင်ရွက်မည့် မဲရုံမှ၊ ဒုတိယမဲရုံမှနှင့် မဲရုံအဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ဆောင်ရွက်မည့် ပုဂ္ဂိုလ်များကလည်း မိမိတို့ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်ချက်များကို သိရှိနားလည်ပြီး အမှားအယွင်းမရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေး ကော်မတီတွင် ပါဝင်သည့် ပုဂ္ဂိုလ်များအနေဖြင့် နိုင်ငံရေးပါတီများ မဲဆွယ် စည်းရုံးလှုံ့ဆော်ရေးကာလတွင် ကြုံတွေ့ရသည့်ပြဿနာများကို တရားမျှတ စွာ ဘက်လိုက်မှုမရှိဘဲ ပြေလည်မှုရရှိအောင် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ် ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲ အတွင်းရေးမှူး က ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ အချက်အလက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းက ကော်မရှင်အဖွဲ့ခွဲအဆင့်ဆင့်ရှိ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် လုပ်ငန်းပိုင်းကျွမ်းကျင်မှုရရှိအောင် လေ့ကျင့်သင်ကြားနေရန်၊ သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနများနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပြီး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြရန်၊ လုပ်ငန်းစီမံ ချက်များရေးဆွဲပြီး အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပြီးစီးရေးအတွက် ကိုယ်စွမ်း၊ ဉာဏ်စွမ်း အပြည့်ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြရန် မှာကြားသည်။

သတင်းစဉ် ဓာတ်ပုံ - ဟိန်းထက်(ပဲခူး)

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း Center for Asian Legal Exchange မှ လေ့လာရေးအဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇေဇော်ဝါရီ ၂၂

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းသည် လွှတ်တော်သို့ လေ့လာရေးခရီးလာရောက်ကြသည့် Center for Asian Legal Exchange မှ Assistant Professor Ms. Emi Makino နှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် လွှတ်တော် ရေးရာဆောင် (I-11) ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ပြန်လည်ဖြေကြား

ထိုသို့တွေ့ဆုံစဉ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာ ဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌက ကော်မရှင်၏လုပ်ငန်းတာဝန်များနှင့် ဥပဒေရေးရာ ကိစ္စရပ်များအပေါ် ရှင်းလင်းပြောကြားပြီးနောက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် ဆရာ ဆရာမများက သိရှိလိုသည်များ မေးမြန်းမှုကို ပြန်လည်ဖြေကြားပေးသည်။



ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များလေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေး ကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း၊ Center for Asian Legal Exchange မှ Assistant Professor Ms. Emi Makino နှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင် ဥရောပသမဂ္ဂ ကုန်သွယ်မှုအခွင့်အရေး စိစစ်လေ့လာရေးအဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဇေဇော်ဝါရီ ၂၂

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်က ဥရောပသမဂ္ဂဘက်မှ ကုန်သွယ်မှုညွှန်ကြားမှုဌာန ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် Mrs. Helena Konig ဦးဆောင်သော ဥရောပသမဂ္ဂ ကုန်သွယ်မှုအခွင့်အရေး စိစစ်လေ့လာရေးအဖွဲ့အား ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံမှ လူ့အခွင့်အရေး၊ အလုပ်သမားအခွင့်အရေးမြှင့်တင်ကာကွယ်ရေး ဆောင်ရွက် ပေးမှုများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်ကိစ္စရပ်များအပေါ် အစိုးရ၏ ဆောင်ရွက်မှုများနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။



ဥရောပသမဂ္ဂ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့၏ မြန်မာနိုင်ငံခရီး စဉ်အတွင်း မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရဝန်ကြီးဌာန ကိုယ်စားလှယ် များနှင့် ဥရောပသမဂ္ဂကုန်သွယ်မှုအခွင့်အရေး စိစစ် လေ့လာရေးအဖွဲ့အကြား တတိယအကြိမ်မြောက် ဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ်ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇေဇော်ဝါရီ ၂၁ နှင့် ၂၂ ရက်များတွင် နေပြည်တော် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ ကျင်းပခဲ့ရာ မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးမြင့်သူက ဦးဆောင်၍ လည်းကောင်း၊ ဥရောပသမဂ္ဂဘက်မှ ကုန်သွယ်မှုညွှန်ကြားမှုဌာန

ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူးချုပ် Mrs. Helena Konig က ဦးဆောင်၍ လည်းကောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါသည်။ ယခုဆွေးနွေးပွဲတွင် ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ ရခိုင်၊ ကချင်၊ ရှမ်းပြည်နယ်များတွင် လူသားချင်းစာနာမှုအထောက်အပံ့များ ပေးအပ်နိုင်ရေး၊ နေရပ်စွန့်ခွာသူများ၏ လူ့နေမှုအခြေအနေများ တိုးတက် ကောင်းမွန်ရေး၊ တစ်ဖက်နိုင်ငံရောက် နေရပ်စွန့်ခွာသူများ

ရှိစေရေးကိစ္စများအပေါ် အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြ သည်။

အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာဘက်မှ သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီး ဌာနများနှင့် ပြည်ထောင်စုရွေးကော်မရှင်တို့မှ တာဝန်ရှိ ပုဂ္ဂိုလ်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး ဥရောပသမဂ္ဂဘက်မှ ပြည်ပဆက်ဆံရေးဌာန ဒုတိယ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူး Mrs. Paola Pampaloni၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဥရောပသမဂ္ဂ သံအမတ်ကြီး Mr. Kristian Schmidt နှင့် ကုန်သွယ်မှုအခွင့်အရေး စိစစ်လေ့လာရေးအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ဥရောပသမဂ္ဂကုန်သွယ်မှုအခွင့်အရေး စိစစ်လေ့လာ ရေးအဖွဲ့သည် ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇေဇော်ဝါရီလ ၁၈-၁၉ ရက် များတွင် ရခိုင်ပြည်နယ် စစ်တွေမြို့သို့ သွားရောက်၍ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌတို့အား သီးခြားစီ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။

ခရီးစဉ်အတွင်း စစ်တွေမြို့နယ်ရှိ နည်းပညာအထက် တန်းကျောင်းသို့ သွားရောက်ခဲ့ပြီး မင်းဂံရှိ ရခိုင်တိုင်းရင်း သားများ၊ ကြိမ်နီပြင် IDP စခန်းရှိ မွတ်စလင်အသိုက် အဝန်းနှင့် ဟိန္ဒူဘုရားကျောင်းရှိ ဟိန္ဒူအသိုက်အဝန်းတို့ နှင့်လည်း တွေ့ဆုံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်



# ပါကစ္စတန်တွင် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုနှင့် နှင်းများထူထပ်စွာကျရောက်မှုကြောင့် လူ ၂၈ ဦးသေဆုံး

အစ္စလာမာဘတ် ဇန်နဝါရီ ၂၂  
ပါကစ္စတန်နိုင်ငံတစ်ဝန်း ပြင်းထန်သည့် ရာသီဥတုကြောင့် အနည်းဆုံး လူ ၂၈ ဦး သေဆုံးပြီး ၂၄ ဦး ထက်မနည်း ဒဏ်ရာရခဲ့သည်ဟု ဒေသခံမီဒီယာများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားသည်။

တရားဝင်ထုတ်ပြန်ချက်အရ သေဆုံးမှုများ ဖြစ်ပွားရခြင်းမှာ နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဒေသအသီးသီး၌ ယခုအပတ်အစောပိုင်းက မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းခြင်း၊ မိုးသက်မုန်တိုင်းများနှင့် နှင်းများထူထပ်စွာကျရောက်ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း ဆိုသည်။

ဘလူချီစတန်ပြည်နယ်၌ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းသဖြင့် ရေကြီးရေလျှံမှုများဖြစ်ပေါ်ပြီး လေးဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့သည်ဟု နိုင်ငံအနောက်တောင်ပိုင်း ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဂျမ်ကမယ်ခန်က မီဒီယာများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ဘလူချီစတန်ပြည်နယ်တစ်ဝန်း ဆိုးရွားသည့် ရာသီဥတုကြောင့် အိမ်ထောင်စု ၄၅၀ ကျော် ဘေးဒုက္ခရောက်ခဲ့သည်ဟု ၎င်းက ဆိုသည်။

အလားတူ လက်စ်ဘီလာစီရင်စုတွင် ရေကြီးရေလျှံ၍ အနီးအနားကျေးရွာများရှိ အိမ်ထောင်စု ၂၀၀ နီးပါး ရေလွှမ်းမိုးခဲ့ရသဖြင့် အရေးပေါ်ကြေညာချက်များ ထုတ်ပြန်ခဲ့ရသည်။

ရေကြီးသည့်ဒေသများ၌ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်သားများသည် ရဟတ်ယာဉ်လေးစင်းဖြင့် ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ကူညီထောက်ပံ့ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်လျက်ရှိကြောင်း ဝန်ကြီးချုပ်က ဆိုသည်။

အဆိုပါ မိုးသည်းထန်စွာရွာသွန်းပြီး ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် ပြည်နယ်တစ်ဝန်း ဆက်သွယ်ရေးဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများ ပျက်စီးခဲ့သည်ဟု ၎င်းက ဆက်လက် ပြောကြားသည်။

ထို့ပြင် နိုင်ငံ၏ အနောက်မြောက်ပိုင်း ခိုင်ဘာပတ် တွန်ရွာပြည်နယ်အတွင်း မြေပြိုခြင်း၊ ခေါင်မိုးများ ပျက်စီးခြင်းနှင့် နှင်းများကျခြင်းဖြစ်ပွား၍ အနည်းဆုံး လူ ၁၄ ဦး သေဆုံးခဲ့သည်ဟု တရားဝင်ထုတ်ပြန်ချက်များ အရ သိရသည်။

နိုင်ငံအရှေ့ပိုင်း ပန်ဂျပ်ပြည်နယ်တွင်လည်း အနည်းဆုံး



လူကိုးဦး သေဆုံးခဲ့ကာ ပါကစ္စတန်ထိန်းချုပ်ထားသည့် ကက်ရှီမီးယားဒေသတွင်လည်း ကလေးငယ်တစ်ဦး သေဆုံးခဲ့သည်။

နိုင်ငံ၏ တောင်ထူထပ်သော ဒေသများတွင်

မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုနှင့် နှင်းများကျရောက်မှုကြောင့် လမ်းပိတ်ဆို့မှုဖြစ်ပြီး လျှပ်စစ်မီးများလည်း ဖြတ်တောက်ခဲ့သည်။

ဆင်ဟွာ



## အစ္စရေး၏ ပထမဆုံး လစူးစမ်းလေ့လာရေးယာဉ် လွှတ်တင်

ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂  
အစ္စရေးနိုင်ငံမှ ပထမဆုံးလွှတ်တင်သည့် လူလိုက်ပါခြင်း မရှိသော လစူးစမ်းလေ့လာရေးယာဉ်ကို အမေရိကန် ပြည်ထောင်စု ဖေဖော်ဝါရီပြည်နယ်ရှိ ပုဂ္ဂလိက အာကာသ ယာဉ်လွှတ်တင်ရေးစခန်းတစ်ခုမှ လွှတ်တင်ခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

အလေးချိန် ၈၅၈ ကီလိုဂရမ် (၁၂၉၀ ပေါင်) ရှိသည့် အဆိုပါ လစူးစမ်းလေ့လာရေးယာဉ်ကို ဂျူးဘာသာဖြင့် ဘီရီချတ်ဟု အမည်ပေးခဲ့ပြီး အင်္ဂလိပ်ဘာသာစကားအရ ပထမဆုံးသူ (သို့မဟုတ်) မူလဘူတဟု အမည်ရှိသည့် လစူးစမ်းလေ့လာရေးယာဉ်ကို ဖယ်လ်ကွန်-၉ အမျိုးအစား ခုံးယာဉ်ဖြင့် သောကြာနေ့ နိုင်ငံတကာစံတော်ချိန် ဝေး၄၅ နာရီတွင် အာကာသအတွင်းသို့ လွှတ်တင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

အဆိုပါခုံးယာဉ်လွှတ်တင်မှုနှင့်ပတ်သက်၍ အစ္စရေး ဝန်ကြီးချုပ် နေတန်ရာဟုက စောင့်ကြည့်လေ့လာမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ယင်းပြယုဂ်သည် အစ္စရေးနိုင်ငံအတွက် အလွန်ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ဖွယ်ကောင်းသည်ဟု ပြောကြား ခဲ့သည်။

လက်ရှိအခြေအနေတွင် လမျက်နှာပြင်ပေါ်၌ ဆင်းသက်ကာ စူးစမ်းလေ့လာမှုများ ပြုလုပ်နိုင်သည့် နိုင်ငံပေါင်းမှာ သုံးနိုင်ငံသာရှိပြီး ယင်းတို့မှာ အမေရိကန်၊ ရုရှားနှင့် တရုတ်နိုင်ငံတို့ဖြစ်သည်။

အစ္စရေးနိုင်ငံမှ လွှတ်တင်ခဲ့သော ယာဉ်သည် လကမ္ဘာသို့ ရက်သတ္တနာရီပတ်အတွင်း လှည့်လည် စူးစမ်းကာ ယခုနစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁ ရက်တွင် လဆင်းယာဉ်ကို လကမ္ဘာ၏ အဓိကကွင်းပြင်ဒေသ၌ ဆင်းသက်စေမည် ဖြစ်သည်။

အေအက်စ်ပီ

## ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ် နှစ် ၁၀၀ ပြည့် လွတ်လပ်ရေး ပူးတွဲကျင်းပရန်ကြိုးပမ်းမှု တောင်ကိုရီးယား၏ကမ်းလှမ်းမှုကို မြောက်ကိုရီးယားငြင်းပယ်

ဆိုးလ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂  
ယခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် ကျရောက်မည့် ဂျပန်ကိုလိုနီ အုပ်စိုးမှုအား ဆန့်ကျင်သည့် လွတ်လပ်ရေးလှုပ်ရှားမှု ရာပြည့်အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ပူးတွဲကျင်းပရန် တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံ၏ ကမ်းလှမ်းမှုကို မြောက်ကိုရီးယား နိုင်ငံက ငြင်းပယ်ခဲ့ကြောင်း တောင်ကိုရီးယား ပြန်လည် ပေါင်းစည်းရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ပြောကြားချက်ကို ကိုးကား ၍ ဒေသတွင်းသတင်းမီဒီယာများက ဖော်ပြသည်။

ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်ဒေသအား ဂျပန်၏ ကိုလိုနီ အုပ်ချုပ်မှုအောက်မှ လွတ်မြောက်ရေးကြိုးပမ်းမှုစတင် သည့် နှစ် ၁၀၀ ပြည့် အခမ်းအနားဖြစ်သည့် မတ် ၁ ရက် မတိုင်မီ အခြေအနေများသည် ယင်းအခမ်းအနား ပူးတွဲ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် အခက်အခဲများဖြစ်စေနိုင်ကြောင်း မြောက်ကိုရီးယားက တောင်ကိုရီးယားနိုင်ငံအား တရားဝင် အကြောင်းပြန်ကြားခဲ့ပြီးဖြစ်သည်။

ကိုရီးယားကျွန်းဆွယ်ဒေသသည် ၁၉၁၀ မှ ၁၉၄၅ ခုနှစ်ထိ ဂျပန်ဘုရင်နိုင်ငံ၏ ကိုလိုနီပြုအုပ်စိုးမှုကို ခံခဲ့ရ သည်။ ၁၉၄၅ ခုနှစ် မတ် ၁ ရက်တွင် ကိုရီးယားနိုင်ငံ တစ်ဝန်းလုံး၌ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုဖြစ်ပွားခဲ့ရာ ယင်း လှုပ်ရှားမှုအား ဂျပန်တို့၏ ပြင်းထန်သော ဖြိုခွင်းမှုကြောင့် ကိုရီးယားနိုင်ငံသား ၇၅၀၀ သေဆုံးခဲ့ပြီး လူ ၅၀၀၀ ခန့် ဖမ်းဆီးခံရကြောင်း ကိုရီးယားသမိုင်းပညာရှင်များက ပြောကြားသည်။

လွန်ခဲ့သည့်နှစ် စက်တင်ဘာလအတွင်းက တောင် ကိုရီးယားသမ္မတ မွန်းဂျေအင်းနှင့် မြောက်ကိုရီးယား ခေါင်းဆောင် ကင်ဂျီအန်တို့ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် တတိယအကြိမ် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် ကိုရီးယား ကျွန်းဆွယ်၏ နှစ် ၁၀၀ ပြည့် လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှု အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ပူးတွဲကျင်းပရန် သဘော တူညီခဲ့ကြသည်။

ဆင်ဟွာ

## ဆီးရီးယားနိုင်ငံမှ အမေရိကန်တပ်များ ရုပ်သိမ်းရန် ထရန်နှင့် အာဒီဂန် ဖုန်းဖြင့်ဆွေးနွေး

အန်ကာရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂  
ဆီးရီးယားနိုင်ငံမှ အမေရိကန်တပ်များ ရုပ်သိမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်၍ အမေရိကန်နိုင်ငံ သမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရန်နှင့် တူရကီနိုင်ငံ သမ္မတ ရီဆက် တေရစ် အာဒီဂန်တို့ သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက် နှောင်းပိုင်းက ဖုန်းဖြင့် ဆက်သွယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း တူရကီနိုင်ငံပိုင် အနာဒီလု သတင်းအေဂျင်စီက ထုတ်ပြန်သောသတင်းအရ သိရ သည်။

အမေရိကန်သမ္မတနှင့် တူရကီသမ္မတတို့သည် ဆီးရီးယားနိုင်ငံတွင် နောက်ဆုံးဖြစ်ပေါ်တိုးတက်နေမှု

အခြေအနေများနှင့် ပဋိပက္ခတွင် နိုင်ငံရေးနည်းလမ်း တစ်ခုဖြင့်အခြေရာရန် အရေးကြီးပုံကို အလေးအနက်ထား ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း အနာဒီလု သတင်းအရ သိရသည်။

အဆိုပါဖုန်းဖြင့်ဆက်သွယ်ပြောကြားစဉ်အတွင်း နှစ်နိုင်ငံသမ္မတများသည် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ပူးတွဲကတိကဝတ်ကို ထပ်လောင်းအတည်ပြုခြင်းနှင့် အမေရိကန်အင်္ဂလိပ် ၇၅ ဘီလီယံတန်ဖိုးရှိ နှစ်နိုင်ငံ ကုန်သွယ်မှုသဘောတူညီချက်ကို လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ဟွာ

## ကိုလံဘီယာနှင့် ဘရာဇီးနယ်စပ်များကို ပိတ်ထားလိုက်ကြောင်း ပင်နီစွဲလားသမ္မတ မာဒူရို ထုတ်ပြန်ကြေညာ

ကရာကတ်စ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂  
ပင်နီစွဲလားပြည်သူများအတွက် အထောက်အပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်မှုများအပေါ် တင်းမာမှုများ ဖြစ်ပွားနေစဉ်အတွင်းတွင် သမ္မတ နီကိုလပ်စ်မာဒူရိုက ပင်နီစွဲလားနိုင်ငံ၏ နယ်နိမိတ်ဒေသအတွင်း တည်ရှိနေသည့် ကိုလံဘီယာနှင့် ဘရာဇီးနိုင်ငံတို့၏ နယ်စပ်စခန်းများကို ပိတ်သိမ်းသည်ဟု ကြေညာချက် တစ်ရပ်ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

ပင်နီစွဲလားနိုင်ငံအစိုးရအား ဆန့်ကျင်ပုန်ကန်နေသည့် အင်အားစုများက နိုင်ငံအတွင်း စားနပ်ရိက္ခာလိုအပ်နေသည့် ပြည်သူများအတွက် အထောက်အပံ့ ပစ္စည်းများကို လက်ခံကာ ဖြန့်ဝေပေးမည့် အစီအစဉ်အား ပင်နီစွဲလား လက်ရှိ

သမ္မတ မာဒူရို အစိုးရက ဆန့်ကျင်နေခြင်းဖြစ်သည်။  
ပင်နီစွဲလားနိုင်ငံမှ အတိုက်အခံခေါင်းဆောင် ဂွါအီဒီက ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်တွင် အထောက်အပံ့ပစ္စည်းများကို စတင်သယ်ယူကာ လိုအပ်နေသည့် ပြည်သူများထံ ဖြန့်ဝေပေးမည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

ပင်နီစွဲလားအတိုက်အခံ၏ ပြောကြားချက်ကို ဆန့်ကျင်ရန် လက်ရှိ ပင်နီစွဲလားသမ္မတ မာဒူရိုက နိုင်ငံအတွင်း၌ ဆေးဝါးကုသရေးဆိုင်ရာ လိုအပ် ချက်များနှင့် ကြုံတွေ့နေရသည့် ပြည်သူများအတွက် ရုရှားနိုင်ငံမှ ဆေးဝါး ပစ္စည်း တန်ချိန် ၃၀၀ ကို ဝယ်ယူဖြန့်ဖြူးပေးခဲ့သည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။  
အင်န်အိတ်ချ်ကေ



### » » စာမျက်နှာ ၉ မှ

သို့ဖြစ်ပါ၍ ယခုဖြစ်ရပ်အပေါ် ဒေသနေပြည်သူတွေရဲ့ စိုးရိမ်ပူပန်မှုများ လျော့ပါးသွားစေမှုကနေပြီးတော့ ပူပင်သောကမ္ဘာများ ကွယ်ပျောက်သွားပြီး မိမိတို့ရဲ့ဘဝ၊ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်များ စိတ်ချလုံခြုံစေမယ့် အခြေအနေအထားဖြစ်ပေါ်လာနိုင်မယ့်အနေအထားအထိ အထူးအလေးထားစီမံဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးရဲ့ မေးခွန်းအပေါ် ပြန်လည်ရှင်းလင်းဖြေကြားအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ။ မိုက်ပေးပါ

**ဒေါ်နီနီဒွန်း(ပေါက်ခေါင်းမဲဆန္ဒနယ်)။** ။ ဟုတ်ကဲ့။ ဒုတိယဝန်ကြီးအနေနဲ့ အခုလို ပြည်ပြည်စုံစမ်းကြားပြီးတော့ ကျွန်မတို့ကို ဆောင်ရွက်ပေးတဲ့အတွက် အထူးပဲကျေးဇူးတင်ရှိပါတယ်။ ကျွန်မတို့မြို့နယ်ကိုယ်စားပြောကြားလိုပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ကျွန်မတို့ရဲ့မြို့နယ်ပြည်သူတွေအနေနဲ့လည်း နိုင်ငံတော်အဆင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး သို့မဟုတ် ဒုတိယဝန်ကြီး အမြန်ဆုံးလာရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီးတော့ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ ကျွန်မအနေနဲ့ မေးမြန်းလိုပါတယ်ရှင်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ။ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာနက ဖြေကြားရန်ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးလှကျော်(ဒုတိယဝန်ကြီး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန)။** ။ ထပ်ပြီးတော့သွားချင်တဲ့ ဆန္ဒရှိပါတယ်။ သို့သော်လည်းပဲ အကြောင်း၊ အကြောင်းလေးတွေရှိသေးတဲ့အလျောက် မကြာမီအချိန်အတွင်းမှာ ဝန်ကြီး သို့မဟုတ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးရဲ့ ဆန္ဒအတိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ ဖြည့်ဆည်းလုပ်ကိုင်ပေးမှာဖြစ်ကြောင်းတင်ပြအပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဒီကြယ်ပွင့်ပြေးခွန်းဟာ ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံးနဲ့ သက်ဆိုင်ပြီး အများအတွက် အကျိုးရှိစေတဲ့ မေးခွန်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဆိုင်ရာနည်းဥပဒေ ၁၅၀ အရ နိုင်ငံသားများအတွက် အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမယ့်မေးခွန်းနဲ့ ဖြေကြားချက်များဖြစ်တဲ့အတွက် နိုင်ငံတော်ပြန်တမ်းမှာ ထည့်သွင်းခြင်းနဲ့ နိုင်ငံပိုင်သတင်းစာများတွင် ဖော်ပြနိုင်ရေးတို့ကို စီစဉ်ဆောင်ရွက်သွားမှာဖြစ်ကြောင်း လွှတ်တော်သို့ အသိပေးတင်ပြအပ်ပါတယ်။



## ချယ်လ်ဆီးအသင်း ယူရိုပါလိဂ် ၁၆ သင်းအဆင့်တက်လှမ်း

ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ ယူရိုပါလိဂ် ၃၂ သင်းအဆင့် ပြိုင်ပွဲမှာ မယ်လ်မိုအသင်းကို အနိုင်ရရှိခဲ့တာကြောင့် ၁၆ သင်းအဆင့်ကို တက်လှမ်းခွင့်ရရှိသွားခဲ့ပြီဖြစ်ပါတယ်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းဟာ ယူရိုပါလိဂ် ၃၂ သင်းအဆင့် ပထမအကျော့ပွဲစဉ်မှာ နှစ်ဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာဖြစ်ပြီး အခုဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ်မှာ သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိခဲ့တာကြောင့် နှစ်ကျော့ပေါင်းရလဒ် ငါးဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိကာ ၁၆ သင်းအဆင့်ကို တက်လှမ်းခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

အခုဒုတိယအကျော့ပွဲစဉ်မှာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းအတွက် သွင်းဂိုးတွေကို ပွဲကစားချိန် ၅၅ မိနစ်မှာ ဂျူရှာ ၇၄ မိနစ်မှာ ဘာကလေးနဲ့ ၈၄ မိနစ်မှာ အိုဒီအိုတို့က သွင်းယူပေးခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ မယ်လ်မိုအသင်းကတော့ ချေပဂိုးပြန်လည်ရရှိဖို့ ကြိုးစားရင်း ပွဲကစားချိန် ၇၃ မိနစ်မှာ ဘန်ဆန်က နှစ်ဂိုးတစ်ဂိုးနဲ့ ထုတ်ပယ်ခံခဲ့ရတာဖြစ်ပါတယ်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းအနေနဲ့ အခုပွဲစဉ်မှာ နိုင်ပွဲရရှိခဲ့တာကြောင့် ယူရိုပါလိဂ်ပြိုင်ပွဲမှာ အိမ်ကွင်းယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရတဲ့ ပွဲစဉ်တွေထဲမှာ အကောင်းဆုံးရလဒ်ထွက်ပေါ်အောင် ကစားနိုင်ခဲ့တယ်လို့လည်း ဆိုရမှာဖြစ်ပါတယ်။

ချယ်လ်ဆီးအသင်းနည်းပြ ဆာရီအတွက်တော့ ၎င်းတာဝန်ယူခဲ့တဲ့ ၄၃ ပွဲမှာ ၂၈ ပွဲအထိ နိုင်ပွဲရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ပေးနိုင်ခဲ့တဲ့ မှတ်တမ်းတစ်ရပ်လည်း စိုက်ထူနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

အခုပွဲစဉ်မှာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းအတွက် တစ်ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့တဲ့ တိုက်စစ်မှူးဂျူရှာဟာ အင်္ဂလန်ကလပ်အသင်းတစ်သင်းအတွက် ယူရိုပါလိဂ်ပွဲစဉ်ငါးပွဲဆက်တိုက် ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့တဲ့မှတ်တမ်းတစ်ရပ်လည်း တင်နိုင်ခဲ့တယ်လို့ ဆိုရမှာဖြစ်ပါတယ်။

## ရုပ်ရှင်ပညာရပ်ဆိုင်ရာများ သင်ကြားပို့ချ

**ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂** ။ အမည်ဖြင့် ရုပ်ရှင်အထူးပြုသင်တန်းကို ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအထိ ရန်ကုန်မြို့ ဗဟန်းမြို့နယ် ရွှေတောင်ကြားလမ်း အမှတ်(၅၀)ရှိ ရုပ်ရှင်စွဲဖြိုးတိုးတက်ရေး စင်တာ၌ ဆွေးနွေးပို့ချခဲ့သည်။

သင်တန်းတွင် YFS Facebook Page ၌ ကြိုတင်စာရင်းသွင်းထားသူ သတင်းစဉ်

## သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) ၌ ဂျပန်နိုင်ငံပညာရှင်များ ပါဝင်သော အဖွဲ့အစည်းခွဲစိတ်ကုသပေး

**ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂** ။ နှစ်နိုင်ငံ ပညာရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အစီအစဉ်တစ်ရပ်အနေဖြင့် ဂျပန်နိုင်ငံ Kyushu တက္ကသိုလ် မေးရီးနှင့် ခံတွင်းခွဲစိတ်ကုပညာဌာနမှ ပါမောက္ခ Dr. Takeshi Mitsuyasu ဦးဆောင်သော အဖွဲ့သည် သွားဘက်ဆိုင်ရာ ဆေးတက္ကသိုလ်(ရန်ကုန်) မေးရီးနှင့် ခံတွင်းခွဲစိတ်ကု မောင်မောင်မျိုး

## ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းတွင် ဆက်လက်ကစားရန် တိုက်စစ်မှူး ဂါရတ်ဘေးလ် ဆုံးဖြတ်ထားဟုဆို

ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းရဲ့ တိုက်စစ်မှူး ဂါရတ်ဘေးလ်ဟာ လက်ရှိကလပ်ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းမှာ ဆက်လက်ကစားဖို့ ဆုံးဖြတ်ထားတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ဂါရတ်ဘေးလ်အား ပရီမီယာလိဂ်ကလပ်အသင်းများက ခေါ်ယူဖို့စိတ်ဝင်စားနေပေမယ့် ကစားသမားကိုယ်တိုင်ကတော့ ပရီမီယာလိဂ်ကလပ်အသင်းတွေဆီ ပြန်သွားမှာမဟုတ်ဘူးလို့ ဆိုပါတယ်။

တိုက်စစ်မှူး ဂါရတ်ဘေးလ်ကို ခေါ်ယူဖို့ ပရီမီယာလိဂ်ကလပ်အသင်းတွေဖြစ်တဲ့ မန်ယူအသင်းနဲ့ ချယ်လ်ဆီးအသင်းတို့က ခေါ်ယူဖို့စိတ်ဝင်စားနေတာဖြစ်ပြီး ဘာနေဗျူး တာဝန်ရှိသူတွေကတော့ အသင်းအတွက် အားထားရတဲ့ တိုက်စစ်မှူး ဂါရတ်ဘေးလ်ကို ဘယ်အသင်းကိုမျှ ရောင်းချသွားမှာမဟုတ်ဘူးလို့ဆိုပါတယ်။

အသက် ၂၉ နှစ်အရွယ်ရှိ တိုက်စစ်မှူး ဂါရတ်ဘေးလ်ရဲ့ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းနဲ့ ချုပ်ဆိုထားတဲ့ စာချုပ်သက်တမ်းဟာ ၂၀၂၂ ခုနှစ်မှာ ကုန်ဆုံးမှာလည်းဖြစ်ပါတယ်။

## Tour Pro အဆင့် လက်ရည်စစ်ပြိုင်ပွဲ ကျင်းပမည်

**ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂** ။ မြန်မာနိုင်ငံ အဆင့်မြင့်ဂေါက်သီးရိုက်ပညာရှင်များအသင်းက ကြီးမှူးကျင်းပမည့် Tour Professional အဆင့် အရည်အချင်းစစ်စားပွဲကို မတ် ၁၄ ရက်နှင့် ၁၅ ရက်တို့တွင် ရန်ကုန်မြို့ ရန်ကုန်ဂေါက်ကွင်း(တပည့်ကျန်း)၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ပြိုင်ပွဲဝင်ကစားသမားများသည် နှစ်ရက်ပေါင်း ရိုက်ချက် ၁၅၂ ချက်ရရှိပါက လက်ရည်စစ်ပွဲ အောင်မြင်မည်ဖြစ်ပြီး လက်ရည်စစ်ပွဲအောင်မြင်သူများသည် မြန်မာနိုင်ငံ အဆင့်မြင့်ဂေါက်သီးရိုက်ပညာရှင်များအသင်းအသင်းဝင်အဖြစ် အသိအမှတ်ပြုကာ မြန်မာပြည်တွင်းပတ်လည်ဂေါက်သီးရိုက်ပြိုင်ပွဲများတွင် Tour Pro အဖြစ် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါလက်ရည်စစ်ပွဲ ဝင်ရောက်ဖြေဆိုမည့်သူများသည် မတ် ၁၂ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီနောက်ဆုံးထား၍ ကိုသိန်းတိုးအောင် ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၈၁၀၃ ။ ကိုထွန်းကျော် ဖုန်း-၀၉-၅၂၄၃၄၂၃ နှင့် မခင်မမအောင် ဖုန်း-၀၉-၂၆၂၆၀၂၆၂၆ တို့သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်း၍ ပြိုင်ပွဲဝင်ကြေး တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀ ပေးသွင်းပြီး စာရင်းပေးသွင်းနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

**ဦးသော်ဇင်**

GLOBAL CARE within reach

**အာယုနိုင်ငံတကာအဆင့်ပီဆေးရုံကြီး၏ ဝန်ဆောင်မှုနှင့် အထောက်အပံ့များ**

- ထိုင်းနိုင်ငံ၏အယုံကြည်စိတ်ချရဆုံးဖြစ်သော ဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာနည်းပညာဝန်ဆောင်မှုနှင့် အထောက်အပံ့ပစ္စည်းများ
- သေချာစွာလေ့ကျင့်သင်ကြားထားသော ဓာတ်ခွဲခန်းဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများရှိခြင်း
- ခမ်းနားသေသပ်လှပသော ဧည့်နားနေခန်းမ
- ထူးခြားသောလွန်ကောင်းမွန်၍ သက်တောင့်သက်သာရှိသော အတွင်းလူနာခန်းများ
- တစ်နေရာတည်းပြီးပြည့်စုံသော ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုစင်တာ
- ပင်မဆေးရုံအဆောက်အဦးနှင့် တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်ထားသော ကျယ်ဝန်းသည့်ကားရပ်နားရန်နေရာ
- ခေတ်မီစက်ကိရိယာများအသုံးပြုသည့်အတွက် ပိုမိုတိကျသေချာသော ရောဂါအဖြေများအားသိရှိနိုင်ခြင်း
- အတွေ့အကြုံများစွာရှိသည့် အထူးကုသမားတော်ကြီးများမှ စမ်းသပ်စစ်ဆေးကုသပေးခြင်း

☎ အမှတ် - ၄၀၀၊ ကျိုက္ကဆလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ ☎ (၀၁) ၉၃၇ ၆၂၀၀

**ပြင်ပလူနာဌာနတွင် အောက်ပါရောဂါအမျိုးမျိုးတို့အား စမ်းသပ်စစ်ဆေးကုသပေးလျက်ရှိပါသည်**

- နှလုံးနှင့်နှလုံးသွေးကြောဆိုင်ရာရောဂါများ
- ဦးနှောက်နှင့် အာရုံကြောဆိုင်ရာရောဂါများ
- အရိုး၊ အကြော၊ အဆစ်ဆိုင်ရာရောဂါများ
- အသည်းရောဂါအမျိုးမျိုး
- အဆုတ်နှင့်ရင်ခေါင်းဆိုင်ရာရောဂါများ
- သားဖွားနှင့်မီးယပ်ရောဂါများ
- ဆီးနှင့်ကျောက်ကပ်ဆိုင်ရာရောဂါများ
- အစာအိမ်နှင့်အူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာရောဂါများ
- အရေပြားရောဂါဆိုင်ရာရောဂါအမျိုးမျိုး
- ကလေးအထွေထွေရောဂါများ
- အထွေထွေရောဂါအမျိုးမျိုးတို့အား ခွဲစိတ်ကုသခြင်းနှင့် စမ်းသပ်စစ်ဆေးကုသပေးခြင်းတို့ဖြစ်ပါသည်။

www.aryuhospital.com

# ကျွန်းစုမြို့နယ်၌ ရပ်နားထားသည့်စစ်ရေယာဉ်တစ်စင်း မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား

ကျွန်းစု ဇေဇော်ဝါရီ ၂၂ တနင်္လာရက်နေ့တွင် ဒေသကြီး ကျွန်းစုမြို့နယ်ရှိ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျောက်ချရပ်နားထားသည့် စစ်ရေယာဉ်တစ်စင်း မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း မြတ်ခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ကျွန်းစုမြို့နယ် ပထက်ကျေးရွာ တနင်္လာရက်နေ့ ပြည့်ဖြိုးထွန်းကုမ္ပဏီတံတားအနီး ရေပြင်၌ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ မိနစ် ၅၀ ခန့်က ကျောက်ချရပ်နားထားသော တနင်္လာရီ ရေတပ်စခန်းဌာနချုပ်မှ အလျား ပေ ၁၁၀၊ အနံ ၂၂ ပေ၊ ရေစူး ၂ ဒဿမ ၆ ပေရှိ သံကိုယ်ထည် ကမ်းခြေစောင့် တိုက်ရေယာဉ်အမှတ်(၄၁၃)တွင် စက်ခန်းအတွင်း ဂဟေဆော်ရာမှ မီးလောင်မှု စတင် ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာသို့ မြတ်ခရိုင် မီးသတ် ဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးမှူး၊ ဦးဇော်ဝင်းနှင့် သန္ဓေမီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင် ၂၄ ဦး၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင် ၁၅ ဦး တို့က ပြည့်ဖြိုးထွန်းကုမ္ပဏီမှ မီးငြိမ်းသတ်ယာဉ် နှစ်စီး၊ ရေသယ်ယာဉ် နှစ်စီး၊ အပေါ့စားမီးသတ်စက်



နှစ်လုံး၊ ပုဂ္ဂလိကစက်လှေ တစ်စင်း၊ အသက်ရှူ ကိရိယာ လေးစုံတို့ဖြင့် သွားရောက်မီးငြိမ်းသတ်ခဲ့ရာ နံနက် ၁၀ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် မီးငြိမ်းသတ်နိုင်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားချိန်တွင် မီးသတ်ဆေးဘူး ၂၀ ဖြင့် ကနဦးငြိမ်းသတ်ထားကြောင်း စစ်ဆေး တွေ့ရှိပြီး မီးလောင်မှုအား မီးသတ်ယာဉ်များမှ သဘောဆေးရည် ဂါလန် ၂၀ နှင့် ရေဂါလန် ၃၀၀၀ ခန့် အသုံးပြုငြိမ်းသတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မြင့်ဦး(မြိတ်)

# မြန်မာမိန်းကလေးသုံးဦးအား နိုင်ငံခြားသားများထံ ရောင်းစားခဲ့သူကို ထောင် နှစ် ၃၀ ချမှတ်

နေပြည်တော် ဇေဇော်ဝါရီ ၂၂ မြန်မာမိန်းကလေးသုံးဦးအား နိုင်ငံခြားသားများထံ ရောင်းစားခဲ့သူ မဖြူ(ခ) အိဖြူ(ခ) အေးစိန်အား မန္တလေးခရိုင်တရားရုံးက ဇေဇော်ဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် ထောင်ဒဏ်နှစ် ၃၀ ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) လားရှိုးမြို့နယ်ကျေးရွာနေ မဖြူ(ခ)အိဖြူ(ခ)အေးစိန်သည် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်မြေသာဇံ မြို့နယ်နေ မ..... အား လားရှိုးမြို့ရှိ စတိုးဆိုင်တွင်အလုပ်ရမည်ဟု လိမ်လည် စည်းရုံး၍ ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဇူလိုင် ၂၇ ရက်တွင် တရုတ်အမျိုးသားတစ်ဦးထံသို့ ရောင်းစားခဲ့မှုအား လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၂၄/၃၂ အရ အောင်မြေသာဇံမြို့နယ် အမှတ်(၁)နယ်မြေရဲစခန်း၌ (ပ)၁၁၇/၂၀၁၈ ဖြင့် လည်းကောင်း၊ ထိုအတူ အောင်မြေသာဇံမြို့နယ်နေ မ..... အား လားရှိုး မြို့ရှိ စတိုးဆိုင်တွင် အလုပ်ရမည်ဟု လိမ်လည်စည်းရုံး၍ ၂၀၁၇ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်တွင် တရုတ်အမျိုးသားတစ်ဦးထံသို့ ရောင်းစားခဲ့မှုအား (ပ)၁၅၂/၂၀၁၈ ဖြင့် လည်းကောင်း၊ အလားတူ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်နေ မ..... အား လားရှိုးမြို့ရှိ စတိုးဆိုင်တွင် အလုပ်ရမည်ဟု လိမ်လည်စည်းရုံး၍ ၂၀၁၇ ခုနှစ် မတ်လတွင် တရုတ်အမျိုးသားတစ်ဦးထံသို့ ရောင်းစားခဲ့မှုအား (ပ)၃၃၃/၂၀၁၈ ဖြင့် လည်းကောင်း၊ အမှုဖွင့်အရေးယူခဲ့ပြီး မန္တလေးခရိုင် တရားရုံးသို့ တရားစွဲတင်ပို့ခဲ့ရာ မဖြူ(ခ)အိဖြူ(ခ)အေးစိန်အား မန္တလေးခရိုင် တရားရုံးမှ ရာကြီးအမှုအမှတ် ၂၈၉/၂၀၁၈ဖြင့် အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ်၊ ရာကြီးအမှုအမှတ် ၉၃/၂၀၁၈ ဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ်နှင့် ရာကြီးအမှုအမှတ် ၁၇၈/၂၀၁၈ ဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ၁၀ နှစ် စုစုပေါင်း ထောင်ဒဏ် နှစ် ၃၀ ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း လူကုန်ကူးမှု တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်



# မြစ်ကြီးနား၌ တရားမဝင်သစ်များ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဇေဇော်ဝါရီ ၂၂ မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိနှင့် ဝန်ထမ်းများ၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇေဇော်ဝါရီ ၂၀ ရက် ညနေ ၄ နာရီတွင် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ် ပလန်(၂)ကျေးရွာမြောက်ဘက် သုံးမိုင်ခန့်အကွာ တောစပ်အနီး၌ စုပုံထားသော တရားမဝင် ကျွတ်၊ ကြေးလံ၊ ကံကော်ဖို သစ်လုံး ၃၂ လုံး(၂၇ ဒဿမ ၃၄၈ တန်)အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ကျူးလွန်သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ အရေးယူ နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သစ်တောဦးစီးဌာနမှ သိရသည်။

မောင်လူမော်

# သစ်တင်ကားဖြတ်သန်းစဉ် တံတားကျိုးကျပြီး ယာဉ်တိမ်းမောက်၍ ခြောက်ဦးသေဆုံး

အင်္ဂပူ ဇေဇော်ဝါရီ ၂၂ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အင်္ဂပူမြို့နယ် ထူးကြီးရွှေကျင်လမ်းပေါ်ရှိ မမြတောင်ချောင်း တံတားပေါ်တွင် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက သစ်တင်ကားတစ်စီး ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်စဉ် တံတား ကျိုးကျပြီး သစ်တင်ကားတိမ်းမောက်မှုကြောင့် ခြောက်ဦးသေဆုံးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ကြံခင်းမြို့နယ် စပါးအိုးကျေးရွာမှ သစ်များတင်ဆောင်ပြီး အလုပ်သမား ၁၀ ဦးလိုက်ပါလာသော တင်ဆောင်ဆွဲမောင်းနှင်သည့် ခြောက်ဘီး ယာဉ်သည် တစ်တံတားကွင်းကျေးရွာအုပ်စု ထူးကြီးရွှေကျင်လမ်းပေါ်ရှိ မမြ တောင်ချောင်း တံတားပေါ်သို့ ဖြတ်သန်းမောင်းနှင်စဉ် တံတားကျိုးကျသဖြင့် အလုပ်သမား ၁၀ ဦးအနက် ခြောက်ဦးသေဆုံးပြီး သုံးဦးဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဒဏ်ရာရရှိသူများအား ထူးကြီးမြို့ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင် ဆေးကုသပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် ယာဉ်မောင်းနှင်သူ ထူးကြီးနယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

မန်းကျော်(ပြန်/ဆက်)

# တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဇေဇော်ဝါရီ ၂၂ တရားမဝင်ကုန်စည်များ တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ရေပူနှင့်မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းတို့ကို ဌာနဆိုင်ရာပူးပေါင်းအဖွဲ့များဖြင့် တင်သွင်း၊ တင်ပို့သော ကုန်ပစ္စည်းများကို စစ်ဆေးမှုပြုလုပ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ဇေဇော်ဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် ရေပူအမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်းက တားဆီးမှု ရှစ်မူ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၉ ဒဿမ ၈၁၂ သန်း)၊ မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေး စခန်းက တားဆီးမှု သုံးမူ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၇၀ ဒဿမ ၅၂၉ သန်း) စုစုပေါင်းတားဆီးမှု ၁၁ မူ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၈၀ ဒဿမ ၃၄၁ သန်း)ကို သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ထူးခြားဖမ်းဆီးမှုအနေဖြင့် ဇေဇော်ဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် မရမ်းချောင် အမြဲတမ်းစစ်ဆေးရေးစခန်း ပူးပေါင်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့က စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်ရွက်စဉ် ခရီးသည်တင်မော်တော်ယာဉ် တစ်စီးပေါ်တွင် တရားဝင် စာရွက်စာတမ်းအထောက်အထား တင်ပြနိုင်ခြင်းမရှိသည့် လူသုံးဆေးဝါးများ (ခန့်မှန်းတန်ဖိုးငွေကျပ် ၅၆ ဒဿမ ၅၂၅ သန်း)ကို စစ်ဆေးတွေ့ရှိ၍ သိမ်းဆည်း ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

လှည်းကူး မြို့နယ် အမှတ်(၂)လမ်းမကြီးနှင့် ဆားတလင်းလမ်းဆုံ၌ လှည်းကူး ဘက်မှ ဒါးပိန်ဘက်သို့ ကျော်နိုင်ဦး(ခ)ကျိုးကျင်လှ ပေါက်စောက်ကျေးရွာ လှည်းကူးမြို့နယ်နေသူမောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်အား သတင်းအရ ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ဇေဇော်ဝါရီ ၂၀ ရက် ည ၁၀ နာရီခန့်တွင် ရပ်တန့်စစ်ဆေးရာ စိတ်ကြွဆေးပြား ၁၀ ပြား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။ စစ်ဆေးချက်အရ လှည်းကူးမြို့နယ် ဇရပ်ကွင်းကျေးရွာအနီးရှိကြက်ခြံမှ ဝယ်ယူခဲ့ကြောင်း သိရ သဖြင့် ယင်းနေရာသို့ သွားရောက်ရာဇေဇော်ဝါရီ ယင်းနေရာမှ အောင်ဇော်ဦး(ခ) အားဝေ (၆)ရပ်ကွက် တာမိုးညို ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် နေသူမောင်းနှင်လာသည့် YGN 5I/----- Kluger ယာဉ်ကို တွေ့ရှိသဖြင့် ရှာဖွေစစ်ဆေးရာ အိုက်စစ် ဘလောက်တုံး ၁၉၉ တုံး(၆၇ ဒဿမ ၆၆ ကီလို)အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ဒါးပိန်နယ်မြေရဲစခန်း၌ ဥပဒေနှင့်အညီ အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိပြီး ကွင်းဆက် တရားခံကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မောင်တော

မောင်တောမြို့နယ် နယ်မြေ(၃)အတွင်း ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇေဇော်ဝါရီ ၂၁ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီခန့်တွင် နယ်မြေလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်စဉ် ချောင်းရိုး လျှိုအတွင်းမှ တောတိုးသံနှင့် စကားပြောသံများကြားရ၍ သွားရောက် ရှင်းလင်းရာ လူများရှာဖွေတွေ့ရှိခြင်းမရှိဘဲ လျှိုအတွင်း၌ ပုဆိုးဖြင့် ထုပ်ပုပ်ထားသည့် အထုပ်သုံးထုပ်အတွင်းမှ WY စိတ်ကြွဆေးပြား ၇၄၀၀၀ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် အမှုဖွင့်စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သတင်းရရှိသည်။

ရဲဖြန်ကြား

# ရတနာသစ်တော ပြည့်သွေးကြော သစ်တောရတနာ ထိန်းသိမ်းပါ

**မှန်ပြောင်းဖြင့် မီးယပ်ရောဂါဆိုင်ရာ ခွဲစိတ်ကုသမှု အစီအစဉ်**

Only JCIA Hospital in Myanmar

သင့်ရဲ့ မီးယပ်ဆိုင်ရာရောဂါများကို အတွေ့အကြုံများစွာရှိသော မလေးရှားနိုင်ငံမှ ဆရာဝန်ကြီး နှင့် ယုံကြည်စိတ်ချစွာ ခွဲစိတ်ကုသမှုခံယူနိုင်ပါပြီ။

မတ်လ (၂) ရက် မှ (၃) ရက်နေ့အထိ

လူဦးရေကုန်သွယ်ရေးအဖွဲ့ အောက်ပါဇုန်းနံပါတ်သို့ ဆက်သွယ်၍ ကြိုတင်စာရင်းပေးသွင်းပါ။

ဆက်သွယ်ရန် - ရန်ကုန် (၀၁) ၃၆၈ ၄၃၂၃၊ ၃၆၈ ၄၃၂၅၊ ၃၆၈ ၄၃၃၆၊ ၃၆၈ ၃၀၁၅၊ ၃၆၈ ၃၀၆၀၊ (၀၉) ၄၂၁၀၄၂၆၇၉

### မြန်မာစံချိန်စံညွှန်းများသတ်မှတ်

အမျိုးသားစံချိန်စံညွှန်းကောင်စီသည် စံချိန်စံညွှန်းသတ်မှတ်ခြင်းဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၃၃၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ အပ်နှံထားသော လုပ်ပိုင်ခွင့်ကိုကျင့်သုံး၍ ပုဒ်မ ၅၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ)ပါ လုပ်ငန်းတာဝန်များအရ အောက်ဖော်ပြပါ စံချိန်စံညွှန်း (၄၃)ခုအား မြန်မာစံချိန်စံညွှန်းများအဖြစ် သတ်မှတ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာလိုက်သည်။

(ယမန်နေ့မှအဆက်)

- ၁၄။ MMS ISO/IEC TS 17021-4:2013 အရည်အသွေး ကိုက်ညီမှု စစ်ဆေးခြင်း- စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ဆိုင်ရာ အရည်အသွေး ထောက်ခံချက်နှင့် အရည်အသွေးစစ်ဆေးခြင်း ဆောင်ရွက်သောအဖွဲ့များအတွက် လိုအပ်ချက်များ- အပိုင်း(၄) လုပ်ငန်းစဉ်ဆက်မပြတ် ထိန်းသိမ်းခြင်း ကိစ္စရပ်များဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်များအတွက် အရည်အသွေး ထောက်ခံချက်ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် အရည်အသွေးစစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုလိုအပ်ချက်များ
- ၁၅။ MMS ISO/IEC TS 17021-5:2014 အရည်အသွေး ကိုက်ညီမှုစစ်ဆေးခြင်း- စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးထောက်ခံချက်နှင့် အရည်အသွေးစစ်ဆေးခြင်း ဆောင်ရွက်သောအဖွဲ့များအတွက် လိုအပ်ချက်များ- အပိုင်း(၅) ပိုင်ဆိုင်ပစ္စည်း စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်များအတွက် အရည်အသွေးထောက်ခံချက်ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် အရည်အသွေးစစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုလိုအပ်ချက်များ
- ၁၆။ MMS ISO/IEC TS 17021-6:2014 အရည်အသွေး ကိုက်ညီမှုစစ်ဆေးခြင်း- စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးထောက်ခံချက်နှင့် အရည်အသွေးစစ်ဆေးခြင်း ဆောင်ရွက်သောအဖွဲ့များအတွက် လိုအပ်ချက်များ- အပိုင်း(၆) စီးပွားရေးလုပ်ငန်း စဉ်ဆက်မပြတ် တိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်များအတွက် အရည်အသွေးထောက်ခံချက်ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် အရည်အသွေးစစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုလိုအပ်ချက်များ
- ၁၇။ MMS ISO/IEC TS 17021-7:2014 အရည်အသွေးကိုက်ညီမှု စစ်ဆေးခြင်း- စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးထောက်ခံချက်နှင့် အရည်အသွေးစစ်ဆေးခြင်းဆောင်ရွက်သော အဖွဲ့များအတွက် လိုအပ်ချက်များ- အပိုင်း(၇) မော်တော်ယာဉ်လမ်းကြောင်း သွားလာမှု ဘေးအန္တရာယ်ကင်းရှင်းရေးဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်များအတွက် အရည်အသွေးထောက်ခံချက် ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် အရည်အသွေးစစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုလိုအပ်ချက်များ
- ၁၈။ MMS ISO/IEC TS 17021-9:2016 အရည်အသွေးကိုက်ညီမှု စစ်ဆေးခြင်း- စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးထောက်ခံချက်နှင့် အရည်အသွေးစစ်ဆေးခြင်း ဆောင်ရွက်သောအဖွဲ့များအတွက် လိုအပ်ချက်များ- အပိုင်း(၉) လာဘ်ပေးလာဘ်ယူ တိုက်ဖျက်ရေးဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်များအတွက် အရည်အသွေး ထောက်ခံချက်ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် အရည်အသွေးစစ်ဆေးခြင်းဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုလိုအပ်ချက်များ
- ၁၉။ MMS ISO/IEC TS 17021-10:2018 အရည်အသွေးကိုက်ညီမှု စစ်ဆေးခြင်း- စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် ထောက်ခံချက်ပေးခြင်းအတွက် အရည်အသွေးစစ်ဆေးမှု၏ အချိန်ကာလသက်တမ်းသတ်မှတ်ခြင်းဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်များ
- ၂၀။ MMS ISO/IEC TS 17023:2013 အရည်အသွေးကိုက်ညီမှု စစ်ဆေးခြင်း- စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ် ထောက်ခံချက်ပေးခြင်းအတွက် အရည်အသွေးစစ်ဆေးမှု၏ အချိန်ကာလသက်တမ်းသတ်မှတ်ခြင်းဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက်များ
- ၂၁။ MMS ISO/IEC 17024:2012 အရည်အသွေးကိုက်ညီမှု စစ်ဆေးခြင်း- လူပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာ အရည်အသွေးထောက်ခံချက် ထုတ်ပေးသော အဖွဲ့များအတွက် အထွေထွေလိုအပ်ချက်များ

(ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်)

### နိုင်ငံသားများ၏ ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလွတ်လပ်မှုနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလုံခြုံမှုကို ကာကွယ်ပေးရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်း

ပြည်သူများ လေ့လာအကြံပြုနိုင်ရန် ဖော်ပြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အကြံပြုစာများကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးသို့ လိပ်မူပေးပို့နိုင်ပါသည်။

နိုင်ငံသားများ၏ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလွတ်လပ်မှုနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလုံခြုံမှုကို ကာကွယ်ပေးရေး ဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေကြမ်း ( ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ဥပဒေအမှတ်၊ ။ )

၁၃၈၀ ပြည့်နှစ်၊ လ ရက် ( ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ လ ရက် )

ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သည် ဤဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည်။

၁။ ဤဥပဒေကို နိုင်ငံသားများ၏ ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလွတ်လပ်မှုနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလုံခြုံမှုကို ကာကွယ်ပေးရေးဥပဒေကို ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေဟု ခေါ်တွင်စေရမည်။

၂။ နိုင်ငံသားများ၏ ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလွတ်လပ်မှုနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလုံခြုံမှုကို ကာကွယ်ပေးရေးဥပဒေပုဒ်မ ၂ ပုဒ်မခွဲ (c) ကို အောက်ပါအတိုင်း အစားထိုးရမည်-

“(c) သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန ဆိုသည်မှာ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအလို့ငှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့က တာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံရသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနကို ဆိုသည်။”

၃။ နိုင်ငံသားများ၏ ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာလွတ်လပ်မှုနှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ဆိုင်ရာ လုံခြုံမှုကို ကာကွယ်ပေးရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၃ ၏ နောက်တွင် ပုဒ်မ ၁၄ နှင့် ပုဒ်မ ၁၅ တို့ကို အောက်ပါအတိုင်း ဖြည့်စွက်ရမည်-

“၁၄။ (က) ဤဥပဒေပါပြစ်မှုတစ်ခုခုဖြင့် တရားစွဲဆိုရာတွင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာန၏ ကြိုတင်ခွင့်ပြုချက်ကို ရယူရမည်။

(ခ) ဤဥပဒေပါ ပြစ်မှုများကို အာမခံပေးနိုင်သော ပြစ်မှုများအဖြစ် သတ်မှတ်သည်။

၁၅။ ဤဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနသည်-

(က) လိုအပ်သော နည်းဥပဒေများနှင့်စည်းမျဉ်းများကို ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောတူညီချက်ဖြင့် ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။

(ခ) လိုအပ်သော အမိန့်ကြော်ငြာစာ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်နှင့် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ထုတ်ပြန်နိုင်သည်။”

### နေရပ်ပြန်လိုသူ မြန်မာနိုင်ငံသား စုစုပေါင်း ၅၆၇ ဦးအား ကြိုဆိုလွှဲပြောင်းလက်ခံခဲ့ပြီး လိုအပ်သည်များ ကူညီပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးခဲ့

နေပြည်တော် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ထိုင်းနိုင်ငံမှ မိမိဆန္ဒအလျောက် နေရပ်ပြန်လိုသူ မြန်မာနိုင်ငံသားများအား မြန်မာနိုင်ငံသား နှစ်နိုင်ငံ ပူးပေါင်း၍ ပြန်လည်လက်ခံရေး လုပ်ငန်းများအား ဆောင်ရွက်လျက် ရှိရာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ သုံးရက်အတွင်း နိုင်ငံသားစိစစ်ပြီးသူ ၅၆၇ ဦးအား ပြန်လည်စိစစ်လက်ခံနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

#### ပံ့ပိုးကူညီ

ထိုသို့ ပြန်လည်လက်ခံရာ၌ ပထမ နေ့ဖြစ်သည့် (ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်) တွင် မယ်လဒုက္ခသည်စခန်းမှ နေရပ်ပြန်လိုသူ မြန်မာနိုင်ငံသား ၁၃၃ ဦးအား ထိုင်း မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေး တံတားအမှတ်(၁)မှ တစ်ဆင့် ခေါ်ဆောင်လာခဲ့ပြီး မြဝတီမြို့ရှိ ကျောက်လုံးကြီးစခန်း၌ မွန်းလွဲ ၃ နာရီတွင် လွှဲပြောင်းလက်ခံရေး အခမ်းအနားကျင်းပ၍ ကြိုဆိုခဲ့ကြောင်း၊ အခမ်းအနားသို့ ထိုင်းနိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးမျိုးမြင့်သန်း၊ ကရင်ပြည်နယ် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး မျိုးမင်းနောင်နှင့် ပြန်လည်စိစစ်လက်ခံရေး ကော်မတီဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး လိုအပ်သည်များ ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း၊ ဒုတိယနေ့ လွှဲပြောင်းခြင်း အစီအစဉ်အရ အုန်းပြန်ဒုက္ခသည်စခန်းမှ နေရပ်ပြန်လိုသူ မြန်မာနိုင်ငံသား ၂၀၁ ဦးအား မြဝတီမြို့ရှိ ကျောက်လုံးကြီးစခန်း၌ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီ ၅ မိနစ်တွင် မြန်မာသံရုံး၊ ဗန်ကောက်မြို့မှ သံမှူးကြီးနှင့်



လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဦးစီးဌာန ခရိုင်မှူး ဦးအောင်ခိုင်ဆွေ ဦးဆောင်သော အဖွဲ့က လွှဲပြောင်းလက်ခံခဲ့ကြောင်း၊ တစ်ချိန်တည်းမှာပင် မယ်ဟောင်ဆောင် ဒုက္ခသည်စခန်းမှ နေရပ်ပြန်လိုသူ ၅၉ ဦးအား မြန်မာကောင်စစ်ဝန်ချုပ်ရုံး ချင်းမိုင်မြို့မှ ကောင်စစ်ဝန်ချုပ် ဦးသိန်းတင်က ထိုင်းဘက်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ခေါ်ဆောင်လာခဲ့ရာ ကယားပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိ ကယားပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီး ဦးဘော့စ်ကို၊ ကယားပြည်နယ်စည်ပင်နှင့်လူမှုရေးဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်ကျော်ဌေးတို့ ဦးဆောင်သည့် ပြန်လည်လက်ခံကြိုဆိုရေးအဖွဲ့က မြန်မာဘက်ခြမ်းရှိ BP 13 ဝိတ်၌ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် လက်ခံခဲ့ပြီး ကယားပြည်နယ် မယ်စုလက်ခံရေးစခန်းသို့ ဆက်လက်ပို့ဆောင်ပေးကာ သက်ဆိုင်ရာ အခြေချနေထိုင်

မည့် နေရပ်ဒေသအရောက် ပို့ဆောင်ပေးရန်အတွက် ပြည်လည်စိစစ်လက်ခံရေးကော်မတီဝင်များက ပံ့ပိုးကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ကြောင်း၊ သို့ဖြစ်၍ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက်တွင် နေရပ်ပြန်လိုသူ စုစုပေါင်း ၂၆၀ အား လွှဲပြောင်းလက်ခံခဲ့ကြောင်း၊ လွှဲပြောင်းလက်ခံခြင်း၊ အိမ်ထောင်စုအလိုက် လတ်တလော ထောက်ပံ့ပစ္စည်းနှင့် ငွေကြေးပေးအပ်ခြင်းများဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ယာယီအထောက်အထားများ ထုတ်ပေးခြင်းမှသည် အိမ်ထောင်စုဇယား (ပုံစံ-၁၀)နှင့် နိုင်ငံသား ခိုင်မာမှုအဆင့်အလိုက် မှတ်ပုံတင်များထုတ်ပေးခြင်း၊ နေရာချထားခြင်း၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကူညီပံ့ပိုးပေးခြင်းတို့ကို သက်ဆိုင်ရာ အခန်းကဏ္ဍအလိုက် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

နေရပ်ပြန်လိုသူ မြန်မာနိုင်ငံသား ၁၃၃ ဦးအား ပြန်လည်စိစစ်လက်ခံခြင်း၊ အိမ်ထောင်စုအလိုက် လတ်တလော ထောက်ပံ့ပစ္စည်းနှင့် ငွေကြေးပေးအပ်ခြင်းများဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ပြီး ယာယီအထောက်အထားများ ထုတ်ပေးခြင်းမှသည် အိမ်ထောင်စုဇယား (ပုံစံ-၁၀)နှင့် နိုင်ငံသား ခိုင်မာမှုအဆင့်အလိုက် မှတ်ပုံတင်များထုတ်ပေးခြင်း၊ နေရာချထားခြင်း၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကူညီပံ့ပိုးပေးခြင်းတို့ကို သက်ဆိုင်ရာ အခန်းကဏ္ဍအလိုက် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

သတင်းစဉ်

Line Walker -2 ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား ဇာတ်ဝင်ခန်းအချို့ ဆက်လက်ရိုက်ကူး

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂
Line Walker -2 ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကား၏ ဇာတ်ဝင်ခန်းအချို့ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ ကျောက်တံတား မြို့နယ်ရှိ ဆူးလေဘုရားလမ်းမကြီးပေါ်၌ ရိုက်ကူးသည်။
နံနက် ၆ နာရီခန့်မှ စတင်ပြီး ညနေ ၅ နာရီခန့်အထိ ရိုက်ကူးရေးအတွက် ဇာတ်ဝင်ခန်းအပြင်အဆင်များနှင့်အတူ အင်ဂျင်နီယာတို့၏ အခြေခံအုတ်မြစ်များအဖွဲ့သားများက အချိန်ယူ ရိုက်ကူးကြသည်။
သရုပ်ဆောင် မင်းရာဇာက “ဒီနေ့ကတော့ မြို့လယ်ကောင်မှာ သေနတ်တွေနဲ့ပစ်ကြတဲ့ အခန်းတွေ ရိုက်ကြတာပါ။ သူတို့ယူလာတဲ့ Movie Gun တွေက တော်တော်ကောင်းတယ်။ အဲဒီသေနတ်တွေနဲ့ မပစ်ခင်မှာ မိုလောင်းထားတဲ့ ပုံစံတူသေနတ်တွေနဲ့ လေကွင်းမတူဘဲ အရင်လိုပဲပစ်တာပါ။ သရုပ်ဆောင်မှုအပိုင်းကို သေနတ်မှန်တာက အစ ဒါရိုက်တာက မကြိုက်မချင်း ၁၂ ကြိမ်လောက်ပြန်ရိုက်တယ်။ ဒီနေ့ကတော့ ဒုစရိုက်ရိုက်ဖူးတဲ့ အနံ့ပစ်ခတ်ကြတာပါ။ ကျွန်တော်တို့ကတော့ အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့မှာပါတာပါ။ နောက်ထပ်လေးရက်လောက် ဒီနေရာမှာ ထပ်ပြီး ရိုက်ကြမှာပါ” ဟု ပြောသည်။
ယနေ့ ရိုက်ကူးရာတွင် ဒုစရိုက်ရိုက်ဖူးတဲ့ အဖွဲ့သားများနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့တို့ အပြန်အလှန် သေနတ်ပစ်ခတ်မှုများ၊ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်ကို မော်တော်ယာဉ်ဖြင့် ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်မှုများ စသည့် ဇာတ်ဝင်ခန်းများ ပါဝင်သည်။ လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှုသူ သရုပ်ဆောင်

ပါဝင်ခွင့်ရမယ်ဆိုရင် ပိုပြီးတော့ကောင်းမယ်။ အခုလို လာရောက်ရိုက်ကူးတဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံရဲ့ ပုံရိပ်ကို မြှင့်တင်ပေးနိုင်မယ်လို့ မြင်မိပါတယ်” ဟု ပြောသည်။
အမှတ်(၄၁) ယာဉ်ထိန်းရဲတပ်ဖွဲ့မှ ကျောက်တံတားတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီး ကျော်စန်းဦးက “ရိုက်ကူးရေး နဲ့ပတ်သက်လို့ လမ်းပိုင်း၊ လမ်းညွှန်တွေကို ဆောင်ရွက်ပေးနေပါတယ်။ အနော်ရထာလမ်းကိုပိတ်ပြီးတော့ ဆူးလေဘုရားလမ်းကို ဖြတ်သန်းခွင့်မပေးပါဘူး။ အနော်ရထာ လမ်းဆုံပျဉ်ကနေ ပိတ်ပြီးတော့ ရွှေဘိုသာလမ်းကို ပိတ်ပြီး အနော်ရထာလမ်းအတိုင်း

သွားရတာပေါ့။ ဒါပေမယ့် နိုင်ငံတကာအဆင့်မီရုပ်ရှင် ဇာတ်ကားကြီးကို ကိုယ့်နိုင်ငံမှာ လာရောက်ရိုက်ကူးနေတာဆိုတော့ ဂုဏ်ယူတယ်။ သူတို့လုပ်ကိုင်တာတွေနဲ့ ပစ်ခတ်တာတွေကို ကြည့်ရတယ်။ တစ်ခါမှ မမြင်ဖူးတဲ့အရာတွေကို မြင်ရတော့ ကြည့်ရတာတန်တယ်။ ကိုယ့်နိုင်ငံက ဇာတ်ကားတွေကိုလည်း အဲဒီလိုဖြစ်စေချင်တယ်” ဟု ပြောသည်။
ရန်ကုန်မြို့လယ်ကောင် ဆူးလေဘုရားလမ်းမကြီးပေါ်၌ ရိုက်ကူးရာတွင် စိတ်ဝင်စားစွာ လာရောက်လေ့လာကြည့်ရှုသူများအပြားရှိခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဇာတ်ကားကို ယနေ့မှ စတင်၍ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်



နိုင်ငံတကာ အဆင့်မီရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကြီးကို ကိုယ့်နိုင်ငံမှာ လာရောက်ရိုက်ကူးနေတာဆိုတော့ ဂုဏ်ယူတယ်။ သူတို့လုပ်ကိုင်တာတွေနဲ့ ပစ်ခတ်တာတွေကို ကြည့်ရတယ်။ တစ်ခါမှ မမြင်ဖူးတဲ့အရာတွေကို မြင်ရတော့ကြည့်ရတာ တန်တယ်။ ကိုယ့်နိုင်ငံက ဇာတ်ကားတွေကိုလည်း အဲဒီလိုဖြစ်စေချင်တယ်

အံ့သစ်ကျော်က “ဒီရိုက်ကူးတာ ကျွန်တော်တို့ အတွက် လေ့လာသင်ယူမှု အပိုင်းတစ်ခုပါ။ ရုပ်ရှင်တစ်ကားကို ထုတ်လုပ်တဲ့အခါမှာ စီမံခန့်ခွဲမှုအပိုင်းတွေကိုလည်း အများကြီးတွေ့ရတယ်။ ကျွန်တော်အတွက်ကတော့ လက်တွေ့လုပ်ငန်းခွင်တစ်ခုလိုပဲ။ ရုပ်ရှင်လောကသားတွေအတွက် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတွေ ရလာတယ်။ ဒီလို နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ ကုမ္ပဏီနဲ့ ပြည်တွင်း ရုပ်ရှင်ကုမ္ပဏီတစ်ခုသာ ပူးပေါင်းပြီး ရိုက်ခွင့်ရမယ်။ ကိုယ့်နိုင်ငံက သရုပ်ဆောင်တွေလည်း

လွှဲထုတ်ထားပါတယ်။ လိုင်းကားတွေရော၊ ကိုယ့်ပိုင်ကားတွေရော သွားလာရေး အဆင်ပြေအောင် စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးထားပါတယ်။ ယာဉ်ကြောရပ်တန့်သွားတာမျိုးမရှိပါဘူး။ လာရောက်ကြည့်ရှုတဲ့ ပရိသတ်များတာကြောင့် ယာဉ်သွားလာမှု အခက်အခဲအနည်းအပါးတော့ ဖြစ်ခဲ့ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။
ကျောက်တံတားမြို့နယ်နေသူ ယာဉ်မောင်းဦးသိန်းတန်က “ယာဉ်ကြောကတော့ နည်းနည်းကျပ်တယ်။ ဒါကြောင့် လမ်းရင်းတဲ့နေရာကနေ လှည့်ပြီး

အထိ ယင်းနေရာ၌ ရိုက်ကူးသွားမည်ဖြစ်ပြီး ထိုသို့ရိုက်ကူးရာတွင် အပြန်အလှန် သေနတ်ပစ်ခတ်မှု၊ မော်တော်ကားများ ပြိုင်မောင်းနှင့်စု စသည့် ဇာတ်ဝင်ခန်းများကို ရိုက်ကူးသွားမည်ဟု သိရသည်။
ရိုက်ကူးနေစဉ်ကာလအတွင်း သက်ဆိုင်ရာမကြိုတင်အသိပေးကြေညာထားသည့်အတိုင်း အဆိုပါနေရာအနီး၌ နံနက် ၆ နာရီမှ ညနေ ၆ နာရီအထိ သတ်မှတ်လမ်းကြောင်းများအတိုင်း လမ်းပိတ်၊ လမ်းလွှဲများပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။
ရန်ကုန်မြို့၌ Line Walker-2 ရုပ်ရှင်၏ ဇာတ်ဝင်ခန်းများ ရိုက်ကူးဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် အချိန်ပိုင်း လမ်းပိတ်ဆို့မှုများကြောင့် အများပြည်သူ သွားလာမှုအဆင်မပြေဖြစ်ခဲ့ပါက သည်းခံခွင့်လွှတ်ပေးပါရန် အဆိုပါ ရုပ်ရှင်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သည့် Yangon Synthesis Productions ကုမ္ပဏီက မေတ္တာရပ်ခံထားကြောင်း သိရသည်။
သတင်း-ဇော်ကြီး
ဇာတ်ပုံ-လှစိုး

ကဗျာဆရာကြီး ညွန့်သစ် ကွယ်လွန် (၁၉၄၂-၂၀၁၉)



ကဗျာဆရာကြီး ညွန့်သစ် သည် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက် ည ၁၀ နာရီ မိနစ် ၂၀ က ကွယ်လွန်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကဗျာဆရာကြီး ညွန့်သစ် သည် မိုးဝေခေတ် ကဗျာဆရာတစ်ဦးဖြစ်ပြီး သခွပ်နီ၊ အုန်းမြင့်လှိုင်၊ ခင်ဝမ်း စသည့် ကဗျာဆရာကြီးများနှင့် ရေးဖော်ရေးဖက် ကဗျာဆရာတစ်ဦးဖြစ်သည်။ ကဗျာဆရာကြီး ညွန့်သစ်ကို ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဆကာကြီးမြို့တွင် ၁၉၄၂ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၂၄ ရက် (၁၃၀၄ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၉ ရက်) တွင် အဘ ဦးအုန်းမောင်၊ အမိ ဒေါ်ညိုတို့မှ မွေးဖွားခဲ့သည်။ အမည်ရင်းမှာ ဦးစိုးညွန့်ဖြစ်ပြီး မွေးချင်းသုံးဦးတွင် ဒုတိယမြောက် သားဖြစ်သည်။
အယ်ဒီတာအလုပ်များ လုပ်ကိုင်
၁၉၇၁ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလ မိုးဝေရသပွင့်နေ့တွင် “ဒါပဲပဲ” ကဗျာဖြင့် စာပေနယ်သို့ ဝင်ရောက်ခဲ့သည်။ အထက်တန်းအထိ ပညာသင်ကြားခဲ့ပြီး မြို့နယ်ပညာရေး၊ လမ်းဘေးစာအုပ်ပေးအပ်ရေး၊ ဧရာဝတီသဘော့သား၊ ကျောက်တူးသမား၊ ကျောက်ပွဲစား၊ မွေးမြူရေးသမား၊ နယ်လှည့်အရေးငွေကောက်ရသူ၊ ဗဟန်းဈေးတွင် ညစောင့်၊ စာပြင်ဆရာနှင့် မြို့တော်မဂ္ဂဇင်း အယ်ဒီတာအလုပ်များကို လုပ်ကိုင်ခဲ့သည်။
ပြည်သူ့ထဲတွင် ကျင်လည်နေသူ
၁၉၉၄ ခုနှစ်တွင် ပထမဆုံးကဗျာလုံးချင်းစာအုပ် “ခါးသက် တဲ့အရသာ” ကဗျာစာအုပ်နှင့် ၂၀၀၄ ခုနှစ်တွင် ကောင်းကင်ပင်လယ် လုံးချင်းကဗျာစာအုပ်ကို ထုတ်ဝေခဲ့သည်။ အခြားကဗျာဆရာများနှင့် စုပေါင်းရေးသားသည့် ကဗျာစာအုပ်များတွင်လည်း ပါဝင်ရေးသားခဲ့သည်။ ကဗျာဆရာများနှင့် စကားစမြည် စာအုပ်ကို မကြာသေးမီက ထွက်ရှိထားကြောင်း သိရသည်။
ကဗျာဆရာကြီး ညွန့်သစ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဆရာပါရဂူက “ညွန့်သစ်သည် ပြည်သူထဲတွင် ကျင်လည်နေသူတစ်ဦးဖြစ်သည်။ ညွန့်သစ်၏ကဗျာသည် ပြည်သူနှင့် နီးစပ်သော ကဗျာဖြစ်မည်မှာ ယုံမှားသံသယဖြစ်စရာမလိုပေ” ဟု ၂၀၀၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလက မှတ်ချက်ပြုရေးသားခဲ့ဖူးသည်။
ဇနီးဖြစ်သူ ဒေါ်မြမြသန်းမှာ မကြာသေးမီက ကွယ်လွန်သွားခဲ့ပြီး ဆရာညွန့်သစ်ကွယ်လွန်ချိန်တွင် သားသုံးယောက် ကျန်ရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ကြေးမုံ

Future Bright Stars Education Centre advertisement. Includes logo, qualifications of staff (e.g., Dr. Aung Mye Thein), a photo of students with grade stars (4D to 5D), and contact information: No. 204 | 7A | 7B | Nila Condo. Phone: 09 511 2518.



# အပျော်စီးသဘော MV Genting Dream ဖြင့် နိုင်ငံစုံမှ ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားဧည့်သည်များ ကော့သောင်းမြို့အနီးရှိ ခရင်းခွကျွန်းသို့ လာရောက်လည်ပတ်

**ကော့သောင်း ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂**  
 တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ပင်လယ်ခရီး သွားလုပ်ငန်းဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာနေမှုနှင့်အတူ ဟိုတယ်နှင့် ခရီးသွားလာရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် Tint Tint Myanmar Group of Companies နှင့် ဟောင်ကောင်အခြေစိုက် StarCruise အပျော်စီးသဘောကုမ္ပဏီတို့၏ အစီအစဉ်အဖြစ် သဘောတူညီချက်အရ ၁၉၂၀ ပါ အပျော်စီးခရီးသည်တင် MV Genting Dream သည်ကမ္ဘာလှည့်ခရီးသွားဧည့်သည် ၂၄၄၄ ဦးဖြင့် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက ထိုင်းနိုင်ငံ ဖူးခက်ဆိပ်ကမ်းမှတစ်ဆင့် ကော့သောင်းမြို့နယ်ခရင်းခွကျွန်း Mc Cloud Island ရှိ Myanmar Andaman Resort သို့ နေ့ချင်းပြန်ခရီးစဉ်အဖြစ် လာရောက်လည်ပတ်အပန်းဖြေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

လည်ပတ်အပန်းဖြေကြသည့် ခရီးသွားဧည့်သည်များကို ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနနှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ Tint Tint Myanmar Group of Companies

ဝန်ထမ်းများ၊ ဒေသခံ မြန်မာ့ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ခိုးပတ်အကအဖွဲ့များ၊ ကျောက်ဆည်ဆင်အကအဖွဲ့များဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကြိုဆိုကြသည်။

ခရီးသွားဧည့်သည်များသည် ခရင်းခွကျွန်း Mc Cloud Island ရှိ Myanmar Andaman Resort ကမ်းခြေတွင်ရေကူးခြင်း၊ ရေငုပ်ကာပင်လယ်ရေအောက်ရှုခင်းများ ကြည့်ရှုအပန်းဖြေခြင်းနှင့်ကော့သောင်းမြို့အနီးသာယာလှပသည့်ကျွန်းများသို့ တိုက်ရိုက်တစ်နေ့တာလာရောက်လည်ပတ်ကာ ညနေပိုင်းတွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ဖူးခက်ဆိပ်ကမ်းသို့ ပြန်လည်ထွက်ခွာသွားသည်။

ပွင့်လင်းတိုးတက် ဖွံ့ဖြိုးလာနေသည့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၏ အဓိကအားထားရာ အီကော့တိုရီခရီးသွားလုပ်ငန်းကဏ္ဍတွင်သာယာလှပသည့်သဘာဝကျွန်းပေါင်းများစွာသို့ခရီးသွားဧည့်သည်များ အဆက်မပြတ်လာရောက်လည်ပတ်လျက်ရှိသဖြင့် နိုင်ငံတော်အတွက်နိုင်ငံခြားဝင်ငွေများရရှိနေပြီဖြစ်ပြီး ဒေသခံများအလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း အထိုက်အလျောက်ရရှိကာ အဆင်ပြေနေပြီဖြစ်ကြောင်းသိရသည်။ **ကျော်စိုး (ကော့သောင်း)**



## တိုတိုထွာထွာဖတ်စရာ

**တီဘီရောဂါလူနာများအားရှာဖွေကုသခြင်း ဆောင်ရွက်**  
**ဒေးဒရီ**  
 ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဒေးဒရီမြို့နယ် ဘိုးတုတ်ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ကျေးလက်ကျန်းမာရေးဌာနတွင် ဖျာပုံခရိုင် တီဘီရောဂါကွင်းဆင်း ရှာဖွေကုသရေးအဖွဲ့ဒေါက်တာခိုင်သညွှန်း ခေါင်းဆောင်သောအဖွဲ့သည် တီဘီရောဂါလူနာများအား ကျေးရွာအရောက် ကွင်းဆင်းရှာဖွေကုသခြင်း လုပ်ငန်းများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက် နံနက် ၁၀နာရီကဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

**စောင့်ရှောက်မှုပေး**  
 အဆိုပါ ကွင်းဆင်းရှာဖွေကုသခြင်းလုပ်ငန်းတွင် အခမဲ့ဓာတ်မှန်ရိုက်၍ ရောဂါရှာဖွေခြင်း၊ အခမဲ့သလိပ် စစ်ဆေးပေးခြင်း၊ အခမဲ့သွေးစစ်ဆေးခြင်းနှင့် ရောဂါပိုးတွေ့ရှိပါက သောက်ဆေးများပေး၍ ထပ်မံလိုအပ်သည့် ဆေးများကို သက်ဆိုင်ရာကျန်းမာရေးဌာနတွင် သွားရောက်ထုတ်ယူနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ရာ ဒေသခံ ၁၀၀ ကျော်အား ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သည်။ **မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)**

## မိတ္ထီလာနှင့် သာစည်မြို့နယ်တွင် ရောင်စုံမေမြို့ပန်းများ စိုက်ပျိုးရောင်းချ

**မိတ္ထီလာ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂**  
 မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ် ရှမ်းတဲ၊ ရွာသာအေးကျေးရွာနှင့် သာစည်မြို့နယ် ရွှေလှုံညောင်အိုင်၊ ကမ္ဘာမြင့်ကျေးရွာတို့တွင် ရောင်စုံမေမြို့ပန်းများကိုဒေသခံများက တစ်နိုင်တစ်ပိုင်စိုက်ပျိုးရောင်းချလျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။

“မေမြို့ပန်းက အနီရောင်၊ ပန်းနုရောင်၊ အဖြူရောင်၊ ခရမ်းရောင်၊ ကြက်သွေးရောင်စတဲ့အရောင်တွေစုံပြီး ရောင်းတန်းလှတော့ ဒီဘက်ဒေသတွေမှာ ရောင်စုံမေမြို့ပန်းကို တစ်နိုင်တစ်ပိုင် စိုက်ပျိုးပြီးရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာဈေးတွေမှာ ကိုယ်တိုင်ပြန်လည်ရောင်းချကြတယ်။ ရောင်စုံမေမြို့ပန်းတွေကဘုရားကပ်လှူပူဇော်တဲ့ဘုရားပန်းတွေထဲမှာ အိမ်ရှင်မတွေအကြိုက်များတဲ့ ပန်းများဖြစ်ပြီး ပန်းစည်းအရွယ်အစားအလိုက် တစ်စည်းကို ၂၀၀ ကျပ်၊ ၅၀၀ ကျပ်ကနေ ၁၀၀၀ ကျပ်အထိ ရောင်းချကြတာပါ။ မိတ္ထီလာမြို့နယ်ထဲမှာ ရှမ်းတဲ၊ ရွာသာအေးကျေးရွာ၊ သာစည်မြို့နယ်ထဲမှာ ရွှေလှုံ၊ ညောင်အိုင်၊ ကမ္ဘာမြင့်ကျေးရွာတွေမှာ ရောင်စုံမေမြို့ပန်းတွေကို တစ်နိုင်တစ်ပိုင် ရောင်းချဖို့ စိုက်ပျိုးကြပါတယ်” ဟု ရှမ်းတဲကျေးရွာမှ မေမြို့ပန်းစိုက်ပျိုးရောင်းချသူတစ်ဦးက ပြောသည်။

မိတ္ထီလာဒေသ၌ ရောင်စုံမေမြို့ပန်းများကို တစ်နိုင်တစ်ပိုင်ရောင်းချရန်အတွက် စိုက်ပျိုးရာတွင် ပျိုးထောင်ချိန်မှ ဈေးကွက်တွင် ရောင်းချနိုင်သည့် ပန်းပင်အရွယ်အထိ သုံးလခန့် ရေသွင်းစိုက်ပျိုးကြသည်။ နိုဝင်ဘာနှင့် ဒီဇင်ဘာလများတွင် စတင်စိုက်ပျိုးလေ့ရှိကာ ဖေဖော်ဝါရီနှင့် မတ်လအထိ ရောင်းချကြောင်း သိရသည်။ **ချမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)**



## ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

**ကနီ**  
 ကနီမြို့နယ် ပြည်သူ့ဝန်ဆောင်မှုရုံးမှ ရွှေလျားဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းဖြင့် ကနီမြို့နယ် ခိုင်ကြီးကျေးရွာ ရွာလယ်လမ်း ယာယီမဏ္ဍပ်တွင် ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းများနှင့် အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းတို့ကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၉ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲက ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည်။

မြို့နယ်ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက မိမိတို့ဌာနအလိုက်ဝန်ဆောင်မှုပေးမည့် အခြေအနေများကို ရင်းလင်းပြောကြားပြီး မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးတို့ကို အောင်က သက်ငယ်မှဒိမ်းမူ၊ မူးယစ်ဆေးဝါး၊ လူကုန်ကူးမှုနှင့် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန မြို့နယ်ဦးစီးမှူး၊ ဒေါ်ခင်ဝင်းကြည်က စာဖတ်ရန်နှင့်တင်ရေး၊ စာကြည့်တိုက်များနှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာပေး ရင်းလင်းဟောပြောခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)**

## အထောက်အထားမဲ့ ရွှေပြောင်းအလုပ်သမားများ တာချီလိတ်တွင် ပြန်လည်လက်ခံ

**တာချီလိတ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂**  
 မြန်မာနိုင်ငံမှ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ တရားမဝင် သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်နေသည့် မြန်မာရွှေပြောင်းအလုပ်သမား ၇၀ ကို ထိုင်းနိုင်ငံတာဝန်ရှိသူများက မြန်မာနိုင်ငံဘက်သို့ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက် နံနက် ၁၁ နာရီခွဲက တာချီလိတ်မြို့ရှိ မြန်မာထိုင်း အမှတ်(၂) ချစ်ကြည်ရေးတံတား၌ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးအပ်သည်။

ဇန်နဝါရီ ၁ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက်အထိ ထိုင်းနိုင်ငံမှ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်လွှဲပြောင်းပေးခဲ့သည့် တရားမဝင် မြန်မာရွှေပြောင်းအလုပ်သမားများ ၃၅၅ ဦးရှိပြီး အမျိုးသား ၂၂၂ ဦး၊ အမျိုးသမီး ၁၂၀ နှင့် ကလေး ၁၃ ဦးတို့ ပါဝင်ကြောင်း သိရသည်။

**စိုင်းအောင်ဇော်လင်း**



သုံးခွမြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ယာယီရဲမှူးသန်းဦးသည် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၀ ရက်က သုံးခွမြို့နယ် ညောင်ပင်ခင်တန်းကျေးရွာတွင် သက်ငယ်မှဒိမ်းမူမဖြစ်ပွားစေရေး၊ မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေးအသိပညာပေး ဟောပြောစဉ်။ **ကျော်စိုးမိုး (မင်္ဂလာတောင်ညွန့်)**





ဂျပန်ရိုးရာ ပိုးမွေးမြူခြင်းနှင့် အရည်အသွေးမြင့် ပိုးချည်မျှင် ထုတ်လုပ်သည့်နည်းပညာ မိတ်ဆက်ဖြန့်ဖြူး

ဘားအံ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂

ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ ဂျပန်နိုင်ငံ Daimatsu Co., Ltd၊ JICA နှင့် ပြည်နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ ပိုးချည်မျှင်လက်ရက်ကန်းထုတ်လုပ်ခြင်းနှင့် အရည်အသွေးမြင့် ပိုးချည်မျှင် ထုတ်လုပ်သည့် ဂျပန်နည်းပညာများကို ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်များအတွက် မိတ်ဆက်ဖြန့်ဖြူးပေးမှု စီမံကိန်း ဂျပန်ရိုးရာပိုးမွေးမြူခြင်းနှင့် အရည်အသွေးမြင့် ပိုးချည်မျှင်ထုတ်လုပ်သည့်နည်းပညာ မိတ်ဆက်ဖြန့်ဖြူးပေးမှုအခမ်းအနားကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက် နံနက်ပိုင်းက

ဘားအံမြို့နယ် အိန္ဒြေမော်လမြိုင်ကားလမ်းဘေးရှိ ကမော့ကပိုမြို့သန်ခြံကျင်းပသည်။ ကရင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်က နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ကရင်တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ၏ ရိုးရာဂျပန်ထုတ်ကုန်များကို ပိုးချည်ဖြင့်ရက်လုပ်ပါက ပို၍လျင်မြန်စွာစိတ်ဝင်စားမည်ဟု ယုံကြည်သည့်အတွက် ယခုကဲ့သို့ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။



စာတမ်းဖတ်ပွဲ၊ ပညာရေး အထောက်အကူပြု နည်းပညာပြပွဲနှင့် ဈေးရောင်းပွဲများ ကျင်းပ

မန္တလေး ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂

ရတနာပုံတက္ကသိုလ် (၁၉)နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည် အထိမ်းအမှတ် စာတမ်းဖတ်ပွဲ၊ ပညာရေးအထောက်အကူပြု နည်းပညာပြပွဲ၊ ဈေးရောင်းပွဲများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၁ ရက်နှင့် ၂၂ ရက်တို့တွင် ရတနာပုံတက္ကသိုလ် ပင်မဆောင်ရွက်မှု ကျင်းပသည်။

ရတနာပုံတက္ကသိုလ် ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာမောင်မောင်နိုင်က အဖွဲ့အမှားစကားပြောကြားပြီး ပညာရေးအထောက်အကူပြု ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာဌာနများ သင်ထောက်ကူနည်းပညာများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု အားပေးသည်။

ဆက်လက်၍ အမရပူရခန်းမတွင် စာတမ်းဖတ်ပွဲများကျင်းပရာ သိပ္ပံဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ သုတေသနစာတမ်း ၃၂ စောင်နှင့် ဝိဇ္ဇာဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ သုတေသနစာတမ်း ၃၇ စောင် ဖတ်ကြားခဲ့ကြသည်။

အလားတူ ပြည်ထောင်စုခန်းမတွင် ဟောပြောပွဲများ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၏ ဖျော်ဖြေမှုများ၊ ဈေးရောင်းပွဲများ ကျင်းပခဲ့သည်။

မောင်ပြည့်သူ(မန္တလေး)

အနုပညာသတင်း



ဝင်ဒီရဲ့ တေးမီဒီယိုသစ် ထုတ်လွှင့်

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ကျော်ကြားတဲ့ အမျိုးသမီး တေးဂီတအဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ဖြစ်တဲ့ “Red Velvet” ရဲ့ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဝင်ဒီဟာ လတ်တလောမှာတော့ သူ့ရဲ့ တေးသီချင်းသစ်အတွက် တေးမီဒီယိုကို ထုတ်လွှင့်ခဲ့ကြောင်း စွန်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။ ဝင်ဒီရဲ့ တေးသီချင်းသစ် “What If Love” ဟာ ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ “Touch Your Heart” မှာ ပါဝင်တဲ့ ဇာတ်ဝင်တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီတေးသီချင်းဟာ ပေါ့ပေါ့သီချင်းဖြစ်ပြီး ဇာတ်လမ်းတွဲမှာ ပါဝင်ထားတဲ့ အဓိက ဇာတ်ဆောင်တွေဖြစ်ကြတဲ့ မင်းသားလီခေါင်ဝတ်နဲ့ မင်းသမီးယိုအင်နာတို့အကြားက အချစ်ဇာတ်လမ်းကို ပုံဖော်ထားတာဖြစ်တာကြောင့် တေးမီဒီယိုမှာတော့ အဓိကဇာတ်ဆောင်တွေအကြားက ချင်ခင်မှုတွေကို ထည့်သွင်းဖန်တီးထားတာ တွေ့ရပါတယ်။

စေ့စပ်ပွဲပါတီအတွက် ပြင်ဆင်နေတဲ့ အော်လန်ဒီဘလွန်းနဲ့ ကတ်တီပါရီ

ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ ကြွယ်ပွင့်စုံတွဲတစ်တွဲဖြစ်တဲ့ မင်းသား အော်လန်ဒီဘလွန်းနဲ့ တေးသီချင်း ကတ်တီပါရီတို့ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့သီတင်းပတ်အတွင်း စေ့စပ်လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာခဲ့ပြီးနောက် လတ်တလောမှာတော့ ကြွယ်ပွင့်စုံတွဲဟာ စေ့စပ်ပွဲပါတီအတွက် ပြင်ဆင်မှုတွေပြုလုပ်နေကြောင်း အေးရှားဝမ်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

လတ်တလောမှာ အသက် ၄၂ နှစ်အရွယ်ရှိပြီဖြစ်တဲ့ အော်လန်ဒီဘလွန်းနဲ့ ၃၂ နှစ်အရွယ်ကတ်တီပါရီတို့ဟာ သူတို့ရဲ့ စေ့စပ်ပွဲနဲ့ပတ်သက်ပြီး အလုပ်များနေကာ သူတို့နှစ်ဦးအတွက် မှတ်တိုင်သစ်တစ်ခုဖြစ်တဲ့ စေ့စပ်ကြောင်းလမ်းခြင်းကို ဂုဏ်ပြုဖို့ရာ မိတ်ဆွေအပေါင်းအသင်းတွေအတွက် ပါတီပွဲကျင်းပပေးဖို့ ပြင်ဆင်နေကြောင်းလည်း ကြွယ်ပွင့်စုံတွဲနဲ့ရှင်းနီးတဲ့ သတင်းရင်းမြစ်တစ်ဦးက ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာတာ ဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

အော်လန်ဒီဘလွန်းနဲ့ ကတ်တီပါရီတို့ဟာ စေ့စပ်ပွဲပါတီအတွက် အလုပ်များနေခဲ့ကြပြီး လက်ရှိအချိန်အထိတော့ မင်္ဂလာပွဲအတွက် အစီအစဉ်တွေကို တော့ ထုတ်ဖော်ပြောကြားခြင်း မရှိသေးဘူးလို့ သိရပါတယ်။ စေ့စပ်လိုက်ပြီ ဖြစ်ကြောင်းကိုတော့ ကတ်တီပါရီက သူ့ရဲ့လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်ကနေ တစ်ဆင့် ပရိသတ်တွေကို အသိပေးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ လက်ထပ်ခွင့်တောင်းဆိုခံခဲ့ရတာကြောင့် အံ့အားသင့်ခဲ့ရသလို အလွန်ပျော်ရွှင်ခဲ့ရကြောင်းလည်း ကတ်တီပါရီက ရေးသားဖော်ပြခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။

အော်လန်ဒီဘလွန်းဟာ ကတ်တီပါရီကို လက်ထပ်ခွင့်တောင်းဆိုရာမှာ တော့ နည်းဟောင်းကိုသာ သုံးစွဲခဲ့တာ တွေ့ရပါတယ်။ ကတ်တီပါရီရဲ့မိဘတွေနဲ့ ဆက်သွယ်ကာ ခွင့်ပြုချက်တောင်းဆိုခဲ့ပြီးနောက် လက်ထပ်ခွင့်တောင်းခဲ့တာ



ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ သူတို့နှစ်ဦးဟာ ပြီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၇ ခုနှစ်မှာ လမ်းခွဲခဲ့ကြပေးထားတယ်။ ဒုတိယအကြိမ် ပြန်လည်လက်တွဲခဲ့ပြီးနောက်မှာတော့ နှစ်ဦးအကြားက ဆက်ဆံရေးကို အဆင့်တိုးနိုင်ခဲ့တာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ယခင် လမ်းမခွဲမီကလည်း အော်လန်ဒီဘလွန်းက ကတ်တီပါရီနဲ့ စေ့စပ်ဖို့ကြိုးပမ်းခဲ့ပေးထားတယ်။ ဒါပေမယ့် ကတ်တီပါရီဘက်က အဆင်သင့်မဖြစ်သေးတာကြောင့် မစေ့စပ်ဖြစ်ခဲ့ကြပါဘူး။ အချိန်အတော်ကြာ လက်တွဲခဲ့ပြီးနောက် ကတ်တီပါရီက အော်လန်ဒီဘလွန်းဟာ သူ့ဘဝရဲ့လက်တွဲဖော်အစစ်အမှန်ဖြစ်ကြောင်း သိမြင်ခံစားလာရတာကြောင့် နောက်ဆုံးမှာတော့ စေ့စပ်ဖြစ်ခဲ့ကြတာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။

အေးပြည့်-စုစည်းသည်



မတ်လအတွင်း ပရိသတ်ရှေ့အရောက်ပြန်လာမယ့် ပါမ်ဘွန်

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ကျော်ကြားတဲ့ ကောပေါ့ပေါ့တေးသီချင်းတစ်ဦးဖြစ်သူ ပါမ်ဘွန်ဟာ လာမယ့်မတ်လအတွင်းမှာတော့ တစ်ကိုယ်တော် တေးသီချင်းတစ်ဦးအဖြစ် တေးသီချင်းသစ်နဲ့အတူ ပရိသတ်ရှေ့အရောက် ပြန်လာဖို့ရာ စီစဉ်ထားကြောင်း စွန်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ပါမ်ဘွန်ဟာ အမျိုးသမီးတေးဂီတအဖွဲ့ “2NE1” ကနေ နုတ်ထွက်ခဲ့ပြီးနောက် အနုပညာလှုပ်ရှားမှုတွေလည်း နှေးကွေးနေခဲ့တာပါ။ လတ်တလောမှာတော့ အနုပညာလှုပ်ရှားမှုတွေ ပြန်လည်လုပ်ဆောင်လာတာဖြစ်ပြီး တေးသီချင်းသစ် မထုတ်လွှင့်မီမှာလည်း သူ့ရဲ့ ရုပ်သံလိုင်းသစ်ကို လတ်တလောမှာ စတင်ထုတ်လွှင့်ခဲ့ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

“Naver V Live channel” လို့ အမည်ရတဲ့ ရုပ်သံလိုင်းသစ်ကို ပါမ်ဘွန်က ပြီးခဲ့တဲ့ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂ ရက်မှာ စတင်ထုတ်လွှင့်ပေးခဲ့ပြီး ဒီလို ထုတ်လွှင့်လိုက်တဲ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ဗီဒီယိုဖိုင်တစ်ခုကိုလည်း ပါမ်ဘွန်က သူ့ရဲ့ရုပ်သံလိုင်းနဲ့ ယူကျူပေါ်မှာ ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

ပါမ်ဘွန်ဟာ တစ်ကိုယ်တော် တေးသီချင်းတစ်ဦးအဖြစ် တေးသီချင်းသစ်နဲ့ ပရိသတ်ရှေ့ပြန်လာလျှင်လျှင်လော အထူးကြိုးစား ပြင်ဆင်ခဲ့ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။ သူ့ရဲ့တေးသီချင်းသစ်မှာတော့ “2NE1”ရဲ့အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်သူ ဆန်ဒရာပါမ်က ပါဝင်အားဖြည့်သီဆိုပေးထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။







ကြေးမြင်

**စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန**  
**MPU Debit Card အသုံးပြု၍ Online မှအခွန်ပေးဆောင်နိုင်ပြီဖြစ်ပါကြောင်း**  
**အသိပေးကြေညာခြင်း**

၁။ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနအနေဖြင့် အခွန်ထမ်းပြည်သူများ အခွန်ငွေပေးသွင်းရာတွင် အီလက်ထရွန်နစ်စနစ်များအသုံးပြု၍ လွယ်ကူစွာ ပေးဆောင်နိုင်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်၍ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ပထမအဆင့်အဖြစ် သီလဝါအထူးစီးပွားရေးဇုန်ရှိ အခွန်ထမ်းကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် MPU e-Commerceမှတစ်ဆင့် MPU Debit Card အသုံးပြု၍ Online မှ အခွန်ငွေပေးသွင်းခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်းများအတွက် လစာဝင်ငွေခွန် ပေးသွင်းနိုင်ရန် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

၂။ ထိုပြင် အခွန်ထမ်းမှတ်ပုံတင်အမှတ်(TIN) ရရှိပြီးဖြစ်သော ရန်ကုန်မြို့ရှိ အခွန်ထမ်းကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် မြန်မာ့စီးပွားရေးဘဏ် ဘဏ်ခွဲများတွင်သာမက ပုဂ္ဂလိကဘဏ်များမှတစ်ဆင့် အခွန်ငွေပေးသွင်းနိုင်ပြီဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ ပေးသွင်းရာတွင် ပေးသွင်းမှု အထောက်အထားများအနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်၏ CBM-NET စနစ်မှရရှိသည့် CCT Credit Completion Notification နှင့်ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၏ အခွန်ငွေပေးသွင်းမှုအထောက်အထားများကို email မှတစ်ဆင့် ပေးပို့အကြောင်းကြားလျက်ရှိပါသည်။

၃။ ဒုတိယအဆင့်အနေဖြင့် MPU Debit Card အသုံးပြု၍ Online မှ အခွန်ပေးဆောင်ခြင်းကို အခွန်ထမ်းကိုယ်တိုင် အခွန်စည်းကြပ်မှုစနစ်ကျင့်သုံးနေသော အခွန်ထမ်းကြီးများဆိုင်ရာအခွန်ရုံးနှင့် အလယ်အလတ် အခွန်ထမ်းများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး(၁)တို့မှ SAS အခွန်ထမ်းများအပြင် ရင်းနှီးမြုပ်နှံမှုနှင့် ကုမ္ပဏီများညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ အီလက်ထရွန်နစ်ကုမ္ပဏီမှတ်ပုံတင်စနစ် (MyCO)အသုံးပြု၍ ကုမ္ပဏီမှတ်ပုံတင် ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီးဖြစ်သော အလယ်အလတ်အခွန်ထမ်းများဆိုင်ရာ အခွန်ရုံး(၂)နှင့် (၃) တို့ရှိ အခွန်ထမ်းကုမ္ပဏီများ အသုံးပြုနိုင်ပြီ ဖြစ်ပါသည်။

၄။ အဆိုပါ အခွန်ထမ်းကုမ္ပဏီများအနေဖြင့် MPU Debit Card အသုံးပြု၍ Online မှ အခွန်ပေးဆောင်လိုပါက ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၏ Website ဖြစ်သော [www.irdmyanmar.gov.mm](http://www.irdmyanmar.gov.mm) သို့ ဝင်ရောက်၍ Start Your Tax Online Payment ကိုနှိပ်၍ <https://onlinepayment.irdmyanmar.gov.mm/etax> link တွင် အခွန်ပေးဆောင်နိုင်ပြီ ဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့အခွန်ပေးသွင်းရာတွင် ပေးသွင်းမှု အထောက်အထား များအဖြစ် ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၏ အခွန်ငွေပေးသွင်းမှု အထောက်အထားများကို email မှတစ်ဆင့် ပေးပို့အကြောင်းကြားလျက်ရှိပါသည်။

၅။ အသေးစိတ်အချက်များကို ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန၏ Website ဖြစ်သည့် [www.irdmyanmar.gov.mm](http://www.irdmyanmar.gov.mm) သက်ဆိုင်ရာအခွန်ရုံးများနှင့် သတင်းအချက်အလက်နှင့် နည်းပညာဌာနခွဲ(ရန်ကုန်)၊ အမှတ် ၅၈/၆၂၊ ဒုတိယထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်းနှင့် ကုန်သည်လမ်းထောင့်၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ဖုန်းနံပါတ် ၀၁-၃၇၀၃၉၈ သို့ ဆက်သွယ်၍ မေးမြန်းစုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

**ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန**

**လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန**  
**မြန်မာ့ရေနံဓာတုပေးလုပ်ငန်း**  
**အိတ်ဖွင့်တင်ခေါ်ယူခြင်း**

၁။ မြန်မာ့ရေနံဓာတုပေးလုပ်ငန်းလက်အောက်ရှိ အမှတ်(၁)ဓာတ်မြေဩဇာစက်ရုံ(စလေ)မှ ၁၀၀%အိမ်နီးယားဂုဏ်ထူး (တန်ခိုးဆယ်)အား တင်ခေါ်ယူရောင်းချမည်ဖြစ်ရာ အဆိုပြုလွှာတင်သွင်းနိုင်ပါရန် ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

၂။ တင်ခေါ်တင်သွင်းရမည့်နောက်ဆုံးရက် - ၂၆-၃-၂၀၁၉ ရက် (၁၂:၀၀)နာရီ အချိန်နှင့်နေရာ မြန်မာ့ရေနံဓာတုပေးလုပ်ငန်း (ရုံချုပ်)ရုံးအမှတ်(၄၄) နေပြည်တော်

၃။ တင်ခေါ်ဖွင့်လှစ်မည့်နေ့ရက်နှင့်အချိန် - ၂၆-၃-၂၀၁၉ ရက် (၁၄:၀၀)နာရီ

၄။ တင်ခေါ်မည့်ကမ်းချက်နှင့် တင်ခံပုံစံများအား လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန Website ([www.moee.gov.mm](http://www.moee.gov.mm))တွင် တင်ခေါ်ဖွင့်မည့်ရက်ထက် (၁)လ ကြိုတင်ကြေညာမည်ဖြစ်၍ ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုပြီး Download ရယူနိုင်ပါသည်။

၅။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မြန်မာ့ရေနံဓာတုပေးလုပ်ငန်း ကုန်ထုတ်လုပ်မှုဌာန ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၀၈၂၊ ၀၆၇-၃၄၁၀၉၃ သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်၍မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

**တင်ခေါ်လက်ခံရေးနှင့်စိစစ်ရေးကော်မတီ**  
**မြန်မာ့ရေနံဓာတုပေးလုပ်ငန်း**

**W7 PNY EC** (၁၀) နှစ်ကျော်တိုင် ဂုဏ်ထူးများစွာ မွေးထုတ်ပေးနိုင်သော ဂုဏ်ထူးဝေဆာ

**ပညာစွာ**

**၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ပညာသင်နှစ်အတွက်**  
**ဂတန်း၊ ဂတန်း၊ ၁၀တန်း၊ ကျောင်းသား/သူများကို**  
**ကျောင်းအပ်လက်ခံပြီ။**

အမှတ်(၇၇)၊ ဝမ်းချောင်းလမ်း၊ ဝမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့  
 ဖုန်း- ၀၉-၅၀၅၅၄၁၂၊ ၀၉-၉၆၅၀၅၅၄၁၂၊ ၀၁-၅၀၀၃၆၇

လယ်ယူလိုသည်  
 CB တွဲ၊ Tub Boat အင်ဂျင်စက်တပ်စေ့ယာဉ် တန်း (၃:၁၀)  
 မျက်မြင်အခြေအနေကောင်းမွန်၍ လုပ်ငန်းလုပ်ကိုင်နိုင်ရမည်။  
 လိုင်စင်ရှိရမည်။  
 ဆက်သွယ်ရန် - ဦးလှထွန်း ဖုန်း- ၀၉၅၀၅၂၀၃၇

**Prestige English Language Centre** Prestige : Established since 1995

**Summer School 2019**

**A SCHOOL FOR ALL AGES!!! (အသက်အရွယ်မရွေးအတွက် ပညာရပ်ဝန်း)**

- ၁၀တန်း စာမေးပွဲဖြေဆိုပြီးသော ကျောင်းသားများအတွက် Academic နှင့် General English.
- Special Writing Course (Letter and Essay Writing) နှင့် သို့သော် ခေါင်းစဉ်မဆို ရေးသားဖြေဆိုနိုင်ရန်လေ့ကျင့်ပေးသောသင်တန်း
- (KET, PET, Starters, Movers, Flyers) Cambridge တက္ကသိုလ်၏ စာမေးပွဲများပြင်ဆင်ပေးသည့်သင်တန်း

General English: Young Learners (From Pre KG to Matriculation Level)  
 Young Adult & Adult (Beginner to Advance)  
 စာမေးပွဲအတွက် ဖြစ်ဆင်ပေးသည့် အခြေခံနှင့် အဆင့်မြင့်သင်တန်းများ။  
 မိမိ၏ လိုအပ်ချက်နှင့်အညီ စိစဉ်ပေးသည့် အထူးသင်တန်းများ။  
 မူကြို/ဗဟိုရေးရာများအတွက် ဘက်စုံ ပညာရပ်ခွင်။  
 နိုင်ငံတကာအဆင့် လက်ငန်းဆိုင်ရာ နှင့် ဆရာဝန်များအတွက် အင်္ဂလိပ်စာ။

IELTS (Since 1997):  
 Special Support Programmes:  
 Prestige Montessori  
 Medical English for Global Doctors  
 MEDICAL COMMUNICATION  
 FOR MRCP, MRCPCH, MRCS, MRCOG

Address : 24-E, Bogyoke Aung San Street, Lanmadaw Township  
 Phone : 01-211257, 09-26159 9905

**စိန်နန်းတော်** Diamonds & Fine Jewelry

**မုံရွာ စိန်ရွှေရတနာ အထူးဈေးရောင်းပွဲ**  
 (၂၃ရက် | ၂၄ရက် | ၂၅ရက် ဝေဖော်ခါရီလ ၂၀၁၉)  
**မုံရွာ Ocean Supercenter (Promotion Area)**

**5% to 30% off**  
**Special Discounts**

**ဗလာမပါ ရွှေသားထည် နှင့် ငွေသား ကံစမ်းပဲ**

**ကံစမ်းပဲနှင့် အထူးလက်ဆောင်**

- \* ဗလာမပါ ဈက်ဈင်းပေါက် ဈက်ဈင်းယူ ရွှေသားထည် (ရွှေဆွဲကြိုး၊ ရွှေလက်စွပ်၊ ရွှေဆွဲသီး) နှင့် ငွေသားကံစမ်းပဲ ခြောက်မျိုးစွာ ... (မှတ်ဈက် = ၃ သိန်းကျပ်စီ၊ အထက် ဝယ်ယူရပါမည် / ဘာသာရပ်စုံစားဝယ်မှု ကံစမ်းပဲတစ်ခုပေးပါမည်)
- \* စိန်ထည်ဝယ်ယူသူများကို မြန်မာ့ပွဲတော်ဈေးထုတ်ဝယ်မှုဌာနမှ ဝယ်ယူခြင်းလက်ဆောင်ပေးသွားပါမည် ။
- \* သိန်း (၈၀) စီနှင့် အထက်ဝယ်ယူသူအားပေးသူများကို D&C (Singapore Brand) မှ ခရုကံဆိုးပေါ် Handbag လက်ကိုင်အိတ်များကို အမှတ်တရ လက်ဆောင်ထပ်ပေးသွားပါမည်။

၀၅ ပဲခူးရွှေထည် စိန်စိမ်းစားများ ၊ 18K White Gold (ရွှေဖြူ / ဝလက်ထံနံ) စိန်စိမ်းစားများ ၊ Belgium စိန်ဖြူထည်ထည်များ နှင့် Hong Kong Setting စိန်ထည် စိန်စိမ်းစားကိုဖြင့် နှစ်လစီစားရောင်းပေးသွားမည် ဖြစ်ပါမည် ။

မုံရွာ Ocean Supercenter အမှတ် - (၆၀၁)၊ ဦးလှိုင်ဦးစံအောင်လမ်းနှင့် ကမ်းနားလမ်းကြား၊ မုံရွာစတင်ရပ်ကွက်၊ မုံရွာမြို့နယ် မနက် (၉) နာရီ မှ ည (၉) နာရီထိ  
 ဖုန်း - ၀၉ ၄၂၅၀၀၀၄၄၅ ၊ ၀၉ ၄၆၄၅၀၀၉၀၆၀ ၊ ၀၉ ၄၇၄၇၉၂၅၄၀

**NAING Group** မှ

**နှစ်ပေါင်း (၃၀) ကျော် ဆောက်လုပ်ရေး**  
**လုပ်ငန်းအတွေ့အကြုံနှင့် PAE ခနစ်ဖြင့်**  
**လူကြီးမင်းတို့၏ အဆောက်အဦးများအား**  
**စိတ်တိုင်းကျဆောက်လုပ်ပေးပါမည်။**

**ဆက်သွယ်ရန်ပုဂ္ဂိုလ်**

09 977122021  
 09 5039105  
 09 977122007













# KAPLAN MYANMAR UNIVERSITY COLLEGE

## HND နှင့် အခြားသော Diploma ရရှိပြီးသူများအတွက် နောက်ဆုံးနှစ် (Top-up) အတန်းများ ဖွင့်လှစ်နေပါပြီ။

- ▶ BA (Hons) Business International Management
- ▶ BSc (Hons) Computer Science



BUILDING YOUR FUTURE WITH KAPLAN MYANMAR UNIVERSITY COLLEGE

09 777 636 000 09 777 686 000  
G/A ၊ ဝတီရိပ်သာလမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်။



Way of Life!

## သတိပေးတားမြစ်ခြင်း

Suzuki (Myanmar) Motor Co., Ltd. သည် လူမှုကွန်ရက် တစ်ခုဖြစ်သည့် Facebook တွင် သတင်းအချက်အလက်များနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများကို ကုမ္ပဏီ၏ တရားဝင် Facebook Page ဖြစ်သည့် Suzuki Myanmar Motor (<https://www.facebook.com/suzukimyanmarmotormotorcoltd>) မှတစ်ဆင့် လျက်ရှိပါသည်။ ယခုအခါ လူမှုကွန်ရက်ပေါ်တွင် Suzuki Myanmar Motor အမည်နှင့်ဆင်တူယိုးမှား Facebook Page အတုများပြုလုပ်ကာ အများပြည်သူထင်ယောင်ထင်မှား ဖြစ်စေမည့် မမှန်ကန်သည့် သတင်းအချက်အလက်များ၊ ဝန်ဆောင်မှုများကို ဖော်ပြ၍ ပျံ့နှံ့စေရန် ပြုလုပ်လျက်ရှိကြောင်းတွေ့ရပါသည်။

သို့ပါ၍ Suzuki (Myanmar) Motor Co., Ltd. ၏ တရားဝင် Facebook Page တွင် ဖော်ပြထားသည့် သတင်းအချက်အလက်များနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများ မဟုတ်သည့် အခြားသတင်းအချက်အလက်များနှင့် ဝန်ဆောင်မှုများသည် Suzuki (Myanmar) Motor Co., Ltd. နှင့် သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိပါကြောင်းနှင့် Facebook Page အတုများပြုလုပ်၍ မမှန်ကန်သည့် သတင်းများ ဖော်ပြနေသူများအား တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာအပ်ပါသည်။

ညွှန်ကြားချက်အရ -

*Lily*

ဒေါ်ခင်စာလီအောင်  
တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ  
စဉ် (၀၄၃၅၂) (၁၇-၅-၂၀၁၈)  
အမှတ် ၂၅၈ / က၊ လှိုင်သီတာလမ်း၊  
(၃၁)ရပ်ကွက်၊ မြောက်အပို၊  
၀၉၄၂၀၀၃၈၉၃၉

### ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ကုသရေးဦးစီးဌာန လျှောက်လွှာခေါ်ယူခြင်း

၁။ ကုသရေးဦးစီးဌာန လက်အောက်ရှိ ဆေးရုံများနှင့် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဦးစီးဌာနလက်အောက်ရှိ ရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးဌာနအသီးသီးတို့တွင် ဆေးဘက် ကျွမ်းကျင် (၂) (ဓာတ်ခွဲ) / ဓာတ်ခွဲကျွမ်းကျင် (၂) လစာနှုန်း (၂၀၆၀၀၆-၂၀၀၆-၂၂၆၀၀၆) ရာထူးနေရာများ လစ်လပ်လျက်ရှိပါသည်။

၂။ ယင်းလစ်လပ်နေရာများတွင် ခန့်ထားရန်အတွက် အောက်ပါသတ်မှတ် အရည်အချင်းနှင့် ပြည့်စုံသောသူများသည် လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။

(၁) လျှောက်ထားသူများသည် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ်ရမည်။

(၂) လျှောက်လွှာပို့သည့်ရက်တွင် အသက်(၃၅)နှစ်ထက် မကျော် လွန်သူ ဖြစ်ရမည်။

(၃) အစိုးရဌာနတစ်ခုခု၏ ဝန်ထမ်းအဖြစ်မှ ထုတ်ပယ် (Dismiss)ခြင်း၊ ထုတ်ပယ် (Remove)ခြင်း၊ ရာထူးခန့်ထားခြင်းမှ အမိန့်စာပယ်ဖျက် ခြင်းခံထားရသူများ လျှောက်ထားခြင်းမရှိပါ။

(၄) လျှောက်ထားသူများသည် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာနည်းပညာတက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်/မန္တလေး)မှ B.Med.Tech ဘွဲ့ရရှိပြီးသူဖြစ်ရမည်။

၃။ လျှောက်ထားသူသည် အောက်ပါအချက်အလက်များကို ပြည့်စုံစွာ ပူးတွဲပေးပို့ရမည်။

(က) ဘွဲ့လက်မှတ်မိတ္တူ၊ ယာယီဘွဲ့လက်မှတ်နှင့် အမှတ်စာရင်းမိတ္တူ ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

(ခ) အခြေခံပညာအထက်တန်းအောင်လက်မှတ် မိတ္တူပူးတွဲတင်ပြရမည်။

(ဂ) တာဝန်ကျရာမည်သည့်အသေမဆို သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင် နိုင်ကြောင်း ကတိပြုလွှာ ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

(ဃ) အကျင့်စာရိတ္တကောင်းမွန်ကြောင်း သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်အုပ်ချုပ် ရေးမှူးရုံး၊ ရဲစခန်းတို့မှ ထောက်ခံချက်မူရင်း ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

(င) ကျန်းမာရေးကောင်းမွန်ကြောင်း၊ ကိုယ်ရောဂါမရှိကြောင်း၊ သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်ရှိ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး၏ ဆေးထောက် ခံစာ(မူရင်း)

(စ) လျှောက်လွှာနှင့်အတူ လွန်ခဲ့သည့် (၁)လအတွင်း ရိုက်ကူးထားသော ပတ်စပို့အရွယ်အစား ဓာတ်ပုံ(၃)ပုံ ပူးတွဲတင်ပြရမည်။

(ဆ) လျှောက်ထားသူ၏ အမြဲတမ်းနေရပ်လိပ်စာအား တိကျစွာရေးသား ဖော်ပြပေးရမည်။

(ဇ) လျှောက်ထားသူသည် မိမိ၏ကိုယ်ရေးမှတ်တမ်းကို ပြည့်စုံစွာ ဖော်ပြပေးရမည်။

(ဈ) လျှောက်ထားသူသည် အလုပ်သမားမှတ်ပုံတင်မူရင်း ပူးတွဲတင်ပြ ရမည်။

၄။ လစ်လပ်ရာထူးနေရာများတွင် ဆေးဘက်ကျွမ်းကျင်(၂) (ဓာတ်ခွဲ) / ဓာတ်ခွဲကျွမ်းကျင်(၂)များအဖြစ် ခန့်ထားခြင်းခံရသူများသည် တာဝန်ချထားရာ ဆေးရုံ/ဌာနအသီးသီး၌ နိုင်ငံတာဝန်အားအနည်းဆုံး (၃)နှစ်တိတိ တာဝန် ထမ်းဆောင်ရမည်ဖြစ်ပြီး တာဝန်ထမ်းဆောင်ရန်ပျက်ကွက်ပါက သတ်မှတ် ထားသော လျော်ကြေးငွေကျပ်(၄)သိန်းတိတိကို ပေးလျှော်ရမည်။

၅။ လျှောက်လွှာများအား ၁၉-၃-၂၀၁၉ ရက် (အင်္ဂါနေ့) ၁၆:၀၀ နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်၊ အမျိုးသားကျန်းမာရေး ဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန၊ ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ၃၅-မော်ကွန်းတိုက်လမ်း၊ ဒဂုံမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့သို့ လိပ်မူ၍ ပေးပို့ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ (သတ်မှတ်ရက်ထက် နောက်ကျရောက်ရှိလာသော လျှောက်လွှာများကို လက်ခံစဉ်းစားမည်မဟုတ်ပါ)

၆။ လျှောက်ထားသူများသည် ၁-၄-၂၀၁၉ ရက် (တနင်္လာနေ့)တွင် စီမံကိန်း ဌာနစိတ်၊ ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၄)၊ နေပြည်တော်သို့ မပျက်မကွက် လူကိုယ်တိုင်လာရောက်သတင်းပို့ရမည်။

၇။ လျှောက်ထားသူများသည် ၂-၄-၂၀၁၉ ရက် (အင်္ဂါနေ့)တွင် ရေးမြေ ကျွမ်းကျင်ဘာသာရပ် (၁)နာရီနှင့် အင်္ဂလိပ်စာဘာသာရပ် (၁)နာရီ ဖြေဆို ရမည်ဖြစ်ပါသည်။ ရေးမြေ ဖြေဆိုအောင်မြင်သူများကို ၄-၄-၂၀၁၉ ရက် (ကြာသပတေးနေ့) နံနက် ၉:၃၀ နာရီမှစ၍ လူတွေ့စစ်ဆေးခြင်းပြုလုပ်မည် ဖြစ်ပါသည်။ လူတွေ့စစ်ဆေးခြင်း လာရောက်ဖြေဆိုသည့်အခါ ဘွဲ့လက်မှတ် မူရင်း (သို့မဟုတ်) ဘွဲ့ထောက်ခံချက်၊ ယာယီဘွဲ့လက်မှတ်မူရင်း၊ အမှတ် စာရင်းမူရင်း၊ အခြေခံပညာအထက်တန်းအောင်လက်မှတ်မူရင်း၊ နိုင်ငံသား စိစစ်ရေးကတ်မူရင်းများကို ယူဆောင်လာရမည်။

၈။ အသေးစိတ်သိရှိလိုသည်များကို စီမံကိန်းဌာနစိတ်၊ ကုသရေးဦးစီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၄)၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်းနံပါတ် ၀၆၇-၄၀၁၃၉၃၄၄ အမျိုးသားကျန်းမာ ရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန၊ ဖုန်းနံပါတ် ၀၁-၃၇၀၉၅၇ သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်း နိုင်ပါသည်။

၉။ ရေးမြေနှင့် လူတွေ့စစ်ဆေးမှုအတွက် သီးခြားအကြောင်းကြားစာ ပေးပို့ မည်မဟုတ်ပါ။ သတ်မှတ်ချက်နှင့် မကိုက်ညီ၊ မပြည့်စုံသော လျှောက်လွှာများ အား လက်ခံစဉ်းစားမည်မဟုတ်ကြောင်း အသိပေးပါသည်။

အမျိုးသားကျန်းမာရေးဓာတ်ခွဲဆိုင်ရာဌာန ကုသရေးဦးစီးဌာန





# ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီနှင့် မြန်မာ့စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များ (၂၄)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနား တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂  
ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကော်မတီနှင့် မြန်မာ့စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များ (၂၄)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ လမ်းမတော်မြို့နယ် မင်းရဲကျော်စွာ လမ်းရှိ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာ နိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြား သည်။



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ မြန်မာ့စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် (၂၄)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်တွေ့ဆုံပွဲအခမ်းအနား တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

### တက်ရောက်

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ပို့ဆောင်ရေး နှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးသန့်စင်မောင်၊ စက်မှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးခင်မောင်ချို၊ ရန်ကုန် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ \*

## AFC Cup ပြိုင်ပွဲ ရန်ကုန်နှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂  
အာရှဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်က ကြီးမှူးကျင်းပမည့် အာရှအဆင့်ကလပ်ပြိုင်ပွဲများတွင် ဒုတိယအဆင့် အမြင့်ဆုံးပြိုင်ပွဲဖြစ်သည့် ၂၀၁၉ ရာသီ AFC Cup ပြိုင်ပွဲတွင် မြန်မာကလပ်အသင်းများဖြစ်သည့် ရန်ကုန်အသင်းနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းတို့ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။



AFC Cup ပြိုင်ပွဲယှဉ်ပြိုင်မည့် ရှမ်းယူနိုက်တက်ကစားသမားများကို တွေ့ရစဉ်။

AFC Cup ပြိုင်ပွဲတွင် ဇန်နဝါရီလတွင် ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး မြန်မာကလပ်အသင်း များသည် အာဆီယံဇုန်တွင် ယှဉ်ပြိုင်ရမည် ဖြစ်သည်။  
ယခုရာသီ AFC Cup ပြိုင်ပွဲ၏ အာဆီယံဇုန်တွင် အုပ်စု(ခ)ပေါင်းမည်ဖြစ်ပြီး ရန်ကုန်အသင်းသည် အုပ်စု(F)တွင် ဟန့်ဇင်း (ဗီယက်နမ်)၊ တမ်ပနီစ်ရီလာ(စင်ကာပူ)၊ နာဂါဝေါ(ကမ္ဘောဒီးယား)၊ ရှမ်းယူနိုက်တက် အသင်းသည် အုပ်စု(G)တွင် ဆီရက်စ် (ဗီလစ်ပိုင်)၊ ဘင်ဒေါင်း(ဗီယက်နမ်)၊ ပါစီ ဂျာဂျကာတာ(အင်ဒိုနီးရှား)တို့နှင့် အတူ ကျရောက်နေသည်။ ရန်ကုန်နှင့် ရှမ်း ယူနိုက်တက်အသင်းသည် အိမ်ကွင်းပွဲများကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ သုဝဏ္ဏကွင်း၌ လက်ခံကျင်းပ မည်ဖြစ်သည်။ အုပ်စုပွဲများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆ ရက်မှ မေ ၁၅ ရက်အထိ ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်အသင်းသည် AFC Cup ပြိုင်ပွဲတွင် စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ \*

## မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်း အုပ်စုနောက်ဆုံးပွဲတွင် မလေးရှားကို ရှုံးနိမ့်

ရန်ကုန် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၂  
၂၀၁၉ အာဆီယံ ယူ-၂၂ ပြိုင်ပွဲ အုပ်စု(ခ)နောက်ဆုံးပွဲကို ယနေ့ မြန်မာစံတော်ချိန် ညနေ ၆ နာရီက ကမ္ဘောဒီးယား နိုင်ငံ၌ တစ်ချိန်တည်းယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ မြန်မာ ယူ-၂၂ အသင်း ရှုံးပွဲထပ်မံကြုံတွေ့ခဲ့သည်။  
**မလေးရှား ယူ-၂၂ - တစ်ဂိုး**  
**မြန်မာ ယူ-၂၂ - ဂိုးမရှိ**  
တစ်ချိန်တည်းကစားသည့်ပွဲတွင် အင်ဒိုနီးရှား အသင်း၏ အနိုင်ရလဒ်ကြောင့် မြန်မာနှင့် မလေးရှားပွဲ ရလဒ်မှာ အရေးမပါတော့သော်လည်း မြန်မာအသင်းသည် နောက်ဆုံးပွဲတွင် ဂုဏ်သိက္ခာပိုင်းအရ နိုင်ပွဲရယူနိုင်ခြင်း မရှိဘဲ ရှုံးပွဲထပ်မံကြုံတွေ့ခဲ့သည်။ နည်းပြသစ် ပိုပေါ့စ်၏ ပထမဆုံးနိုင်ငံတကာပြိုင်ပွဲမှာ ရလဒ်မကောင်းခဲ့ဘဲ နိုင်ပွဲ ပျောက်ဆုံးမှုနှင့်အတူ အုပ်စုအောက်ဆုံးနေရာမှ ပြိုင်ပွဲကို နှုတ်ဆက်ခဲ့ရသည်။  
ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲများကို ဖေဖော်ဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဗီယက်နမ်နှင့် အင်ဒိုနီးရှား၊ ကမ္ဘောဒီးယားနှင့် ထိုင်းအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြမည် ဖြစ်သည်။  
ရှင်းထက်ဇော်

### T.9 သနပ်ခါးဒဏ်ကျေရူးဆေး

ဥမုနား၊ ခါးမုနား၊ ဒဏ်ခံရမှု၊ အကြောတက်၊ အကြောနာ၊ ကြွက်သားဒဏ်ခံရမှု၊ အဆစ်ရောင်၊ အဆစ်ကိုက်၊ လေးဘက်နာနှင့် လေငန်း၊ လေမြတ်ရောဂါဝေဒနာများ အတွက် သုံးစွဲနိုင်ပါသည်။

# ထွန်းရွှေဝါ

တိုင်းရင်းဆေးမှထုတ်လုပ်သော  
မျက်နှာလိမ်းသနပ်ခါးရောင် မဟုတ်ပါ။  
ဒဏ်ကျေရူးဆေးဖြစ်ပါသည်။  
ပြင်ပလိမ်းရန်အတွက်သာ / သောက်သုံးရန် မဟုတ်ပါ။

### T.7 ဆေးဖက်ဝင် သနပ်ခါးဒဏ်ကျေရူးဆေး

နာကျင်ကိုက်ခဲ၊ အကြောတင်းသော ခန္ဓာကိုယ် နေရာများတွင် ပထမတစ်ထပ် စီမံပင်အောင် လူးကျုံးပါ။ ဒုတိယတစ်ထပ် ဆေးနှစ်သား လူးကျုံးပါ။ သနပ်ခါးများမြှောက်ပါက မျှင်ထည်များ ဝတ်ဆင်၍ သက်တောင့်သက်သာ နေထိုင်လုပ်ကိုင်နိုင်ပါသည်။  
တစ်နေ့(၃)ကြိမ်လူးပါ။ ဆေးဘူးကို လှုပ်ပြီးမှ သုတ်လူးပါ။

ပင်ရင်း - ထွန်းရွှေဝါတိုင်းရင်းဆေးထုတ်လုပ်ရေး - အမှတ် - ၃၁၊ ပြင်စည်မင်းသာကြီးလမ်း၊ အရှေ့တိုက်မူရုံ၊ ဒဂုံမြို့နယ်(အရှေ့ရိပ်)မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၁ - ၃၅၈၅၁၃၊ ၀၁ - ၃၅၈၅၁၆၊ ၀၉ - ၂၆၀၇၀၃၀၇၁၊ ၀၉ - ၂၆၀၇၀၃၀၇၂



## ရှမ်းတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာဓလေ့ တံပူပွဲတော်(သို့မဟုတ်)ပွဲလူလို

စိုင်းသာလှိုင်(လိမ္မော်မြေ)

ရှမ်းပြည်နယ် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာဓလေ့တုံးတမ်း စဉ်လာတစ်ခုဖြစ်သော တံပူပွဲတော်(သို့မဟုတ်)ပွဲလူလို ဟုခေါ်သော သနပ်ခါးနံ့သာဆီမီး ဘုရားမီး ပူဇော်ခြင်းဓလေ့သည် ရှမ်းပြည်နယ်တွင် နှစ်စဉ်ကျင်းပမြဲ ဘာသာရေးပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်သည်။ နံ့သာဆီမီးကျင်းပသည့်ရက်သည် တပို့တွဲလဆန်း ၁၄ ရက်နှင့် ၁၅ ရက် ဆောင်းကာလ၏ အစွန်ဆုံး အအေးဆုံးရာသီချိန်ခါဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ရှမ်းပြည်နယ်၏ အအေးဓာတ်လွန်ကဲသည့် တပို့တွဲလနှင့် မီးပူဇော်ချိန်အခါသမယမှာ လိုက်ဖက်လှပေသည်။

တပို့တွဲလသို့ ရောက်ပြီဆိုလျှင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသား အမျိုးသား အမျိုးသမီးတို့သည် မိမိရွာနှင့် မိမိတို့ရွာလုံး ကျွတ်မှု တံပူပင်ရှာဖွေကြတော့သည်။ မိမိတို့ ရိုးရာဓလေ့ ပွဲတော်အတွက် တပို့တွဲလ၏ အေးချမ်းမှုဒဏ်ကို အလေးမမူမိကြပေ။ သီချင်းတအေးအေးနှင့် တောကြို အုံကြားသွားရောက်လျက် တံပူပင်ခုတ်ကြတော့သည်။ တစ်ရွာနှင့် တစ်ရွာအပြိုင်အဆိုင် တံပူပင်ပြုလုပ်ရမည်ဖြစ်၍ နုသောဖြောင့်သော တံပူပင်ကိုမှ ရွေးရှာကြရပေသည်။ တံပူပင်ဆိုသည်မှာ အခွံခွာပြီးလျှင် ဖြူဖြူဖွေးဖွေးနှင့် အမြင်လှပသလောက်၊ အခွံခွာမိမှာ ဆူးနှင့်အတိဖြစ်သည်။ မည်သို့ပင်ဖြစ်စေ၊ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားတို့သည် မိမိတို့ ရိုးရာအယူဒါနအတွက် ဆူးအပြည့်နှင့် တံပူကိုပင် စိတ်ရှည်လက်ရှည်ခုတ်ထစ်ပြီး အခွံခွာ၍ သယ်ဆောင်လာကြသည်။

တပို့တွဲလပြည့်နေ့တွင် တံပူပင်အား မီးရှို့ပူဇော်မည် ဖြစ်သောကြောင့် ခုတ်ယူလာသော တံပူပင်အား ခြောက်သွေ့စေရန် နေလှန်းထားကြရသည်။ ထို့နောက် တံပူပင်အား မည်သို့သော ပုံစံမျိုးပြုလုပ်မည်ကို တိုင်ပင်ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ကြသည်။ သို့ဖြစ်ရာ တပို့တွဲလပြည့်နေ့



သို့ ရောက်ရှိလာလျှင် မိမိတို့ ပြုလုပ်ဆင်ယင်ထားသော ပြာသာဒ်ပုံ၊ ကျောင်းပုံ၊ စေတီပုံ စသည်ဖြင့် ဉာဏ်မီသလို ပြုလုပ်ထားသည့် တံပူပင်အား မြို့၏စုရပ်ကျယ်ပြန့်သည့် နေရာသို့ အိုးစည်ပုံမောင်းတို့ဖြင့် သယ်ယူသွားကြသည်။

ရှမ်းတိုင်းရင်းသူ လုံမေများက တံပူပင်များ ပို့ဆောင်ရာသို့ လိုက်ပါကြပြီး အမျိုးသားများက တံပူပင်ထမ်းလျက်၊ တိုးနရား ကိန္နရာများကလည်း မြူးမြူးကြွကြွကလျက် အားလုံးက ပျော်ရွှင်စွာလှည့်လည်ကြသည်။ မီးပူဇော်မည့်

စုရပ်သို့ ရောက်သည်နှင့် မိမိတို့တံပူပင်အား နေရာချကာ အခြားရောက်မလာသေးသည့်အဖွဲ့များကို စောင့်ဆိုင်းနေကြရသည်။ အချိန်ကား တပို့တွဲလပြည့်နေ့ မွန်းတည့်ချိန်ပင်။ **အထူးကဏ္ဍ [ ၀ ] သို့ >>**

## အိမ်ကြီးရခိုင်



ရခိုင်ဒေသ၌ တော၊ တောင်များရှိ၍ သစ်ဝါး ပေါများသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်၌ မြို့ပြများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှုနှင့်အတူ အိမ်ဆောက်နည်းပညာများလည်း အဆင့်မြင့်တိုးတက်လာသဖြင့် ရိုးရာအိမ်ဆောက်လုပ်မှုများ တိမ်ကောလာပြီး ခေတ်ပေါ်ဒီဇိုင်းများဖြင့် နှစ်ထပ်၊ သုံးထပ်တိုက်အိမ်များ ဆောက်လုပ်လာကြသည်။ သို့ပါသော်လည်း ကျေးလက်တောရွာများ၌ ယနေ့တိုင် သစ်၊ ဝါး၊ ဓနီ တို့ဖြင့် အိမ်ကြီးများ ဆောက်လုပ်လျက်ရှိနေကြဆဲဖြစ်သည်။ ရခိုင်တို့သည် မိမိတို့၏ ရခိုင်ရိုးရာအိမ်များကို ဗိသုကာဆိုင်ရာ ရှုထောင့်မှ စနစ်တကျစီမံ ဆောက်လုပ်ထားသော ခြေတံရှည်အိမ် အမျိုးအစားဖြစ်ကြသည်။

### တည်ဆောက်မှု

ရှေးရခိုင်များ အိမ်ကို ကြီးကျယ်စွာ တည်ဆောက်မှုကြောင့် အိမ်ကြီးရခိုင်ဟု ခေါ်ကြခြင်းဖြစ်သည်။ အိမ်ဆောက်ရာတွင် အိမ်တိုင် ၃၈ လုံးပါဝင်ရသည်။ ထိုအိမ်တိုင်များသည် သုံးဆယ့်ရှစ်ဖြာမတ်လာကို ညွှန်းဆိုကြသည်။ အိမ်ဦးခန်း ရခိုင်အခေါ် 'ဗြော့'ကို အရှေ့ဘက်သို့ မျက်နှာမူထားရသည်။ အိမ်ဦးခန်းကို မြေနေရာအနေအထားကြောင့် အရှေ့ဘက်ကို မျက်နှာမူခွင့်မရပါက တောင်အရပ်သို့ မျက်နှာမူရသည်။ အခြားအရပ်သို့ မျက်နှာမူမကောင်းဟု ယုံကြည်ထားကြသည်။ အိမ်ထဲခန်း ပင်မဆောင်၌ အိမ်ရှင်နှင့်ဇနီးတို့နေသော အခန်းအတွက် အရှေ့၊ အနောက် တစ်ဖက်သုံးလုံး တန်းနေသော တိုင်ကြီး ခြောက်လုံးပါရပြီး 'ကွန်း'ဟု ခေါ်သည်။ ထိုအခန်းကို လေးဖက်လေးတန် ဝန်း၍ တိုင် ၁၄လုံးပါရသည်။ ယင်းကို 'ကွန်းရံ'ဟု ခေါ်သည်။ ကွန်းရံအခန်းတွင် သားနှင့်သမီးများ နေရသည်။

အိမ်ကြမ်းပြင်တွင် 'ကွန်း' ထက် 'ကွန်းရံ' က နိမ့်ရသည်။ အိမ်အနောက်ဘက် အရပ်ကို ချန်လှပ်၍ ကျန်အနားဘက်တွင် တိုင် ၁၆လုံးပါရပြီး 'နဂါးရစ်'ဟု ခေါ်၏။ တိုင်ပေါင်း ၃၆ လုံး ဖြစ်သည်။ ရှေ့မျက်နှာစာတွင် နဂါးရစ်မှ တိုင် နှစ်လုံး အပြင်သို့ ထုတ်ထားသည်။ နဂါးရစ်တွင် ဧည့်သည်လာလျှင် တည်းခိုနိုင်သည်။ စားဖိုခန်းနှင့် ထမင်းစားခန်းတို့ကို အခန်းဆီးမထားဘဲ တစ်ဆက်တည်းထားကြသည်။ စားဖိုခန်း နှင့် ရေအိမ်(အိမ်သာ) သီးခြားဖြစ်သည်။ လှေကားရှိ လှေကားထစ်များကို အရေအတွက်အရ စုံကဏန်းမထားရပါ။ မဂဏန်း ခုနစ်ထစ်၊ ကိုးထစ် အစရှိသည် ဖြင့် ထားရသည်။ **အထူးကဏ္ဍ [ ၀ ] သို့ >>**





## ဖွံ့ဖြိုးစေမည့် မတူပီနှင့် ရေလွှာစီဖြာ ဘုံတလာသို့

### ကျေးမောင်မောင်(ဥပဒေ)

တောင်စဉ်မြင့်မား၊ မြူတိမ်ကြားမှာ  
 ‘ဘုံတလာ’ မိုးပိ၊ မိုးကုပ်ထိဟန်  
 ရေကန် ‘ရိဒ်’ က၊ သည်းပုံသဏ္ဍာန်  
 ပျိုဟန်မိန်းမ၊ ဝိတိုရိယ  
 အေးမြသာမော၊ လေချိုနှော့၍  
 စုံတောစိမ့်မြိုင်၊ ပန်းစုံလှိုင်စွ  
 အလှထူးသည်ချင်းပြည်နယ်။

ချင်းပြည်နယ်ရှိ အလှအပနောက်ခံနှင့်  
 ချင်းရိုးရာဝတ်စုံဖြင့် ချင်းတိုင်းရင်းသူလေး  
 ‘ဆုန်သင်းပါရီ’ ရဲ့ တောင်လေပန်းများဖူးပွင့်  
 နေ ထင်းရှူး၊ ချယ်ရီ၊ တောင်တန်းတွေ ဒါဟာ  
 လည်း ချင်းပြည်ရဲ့အလှအပကို ဖော်ကျူးနေဆို  
 တဲ့ တီဗွီဖန်သားပြင်ပေါ်က တေးသံချိုကို  
 နားဆင်ရသည်မှာ ချင်းပြည်နယ်ရဲ့သဘာဝ၊  
 ချင်းတို့ဘဝ၊ ချင်းတို့လေ့တို့ကို လေ့လာဖို့ဖိတ်  
 ခေါ်နေသလားဟု ထင်မှတ်လောက်စရာပင်။

ဟုတ်ပါသည်။ ချင်းပြည်နယ်ရဲ့အသည်း  
 နှလုံးဖြင့် ခိုင်းနှိုင်းထားသည့် ‘ရိဒ်ရေကန်’၊  
 ခေါ်နှူးစုမ်(ခေါ်) ဝိတိုရိယ(ခေါ်) နတ်မတောင်  
 သဘာဝဘေးမဲ့သစ်တောဥယျာဉ်၊ ထူးခြား  
 ဆန်းကျယ်သော ဘုံတလာရေတံခွန်၊  
 ကျောက်ပန်းတောင်း(ခေါ်) ကီမိုတောင်တို့  
 သည် အလှပေါ်အယဉ်ဆင့်ဆိုသလို ပြည်နယ်  
 ၏ အလှကို ပိုမိုကြွရွှေအောင် တန်ဆာဆင်ထား  
 ကြသည်ဟု ဆိုလျှင် မှားမည်မထင်။

### မတူပီမြို့

မတူပီမြို့နယ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ  
 အနောက်ပိုင်း ချင်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)ရှိ  
 နယ်စပ်မြို့တစ်မြို့ဖြစ်သည်။ ယခုအခါ မတူပီ  
 ခရိုင်မြို့အဖြစ် ဖွဲ့စည်းထား၏။ မြို့နယ်၏  
 ဧရိယာ အကျယ်အဝန်းမှာ ၁၉၀၁ ဒသမ ၄၁



စတုရန်းမိုင် ကျယ်ဝန်းပြီး မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်  
 လေးခု၊ ကျေးရွာ အုပ်စု ၄၉ အုပ်စုနှင့်ကျေးရွာ  
 ၁၀၈ရွာတို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်သည်။  
 အနောက်ဘက်တွင် အိန္ဒိယနိုင်ငံ မီဒိုရမ်  
 ပြည်နယ်နှင့် ထိစပ်နေသည်။ မြောက်ဘက်  
 တွင် ဟားခါးမြို့နယ်၊ တောင်ဘက်တွင်  
 ပလက်ဝမြို့နယ်၊ အရှေ့ဘက်တွင် မင်းတပ်  
 မြို့နယ်တို့နှင့် ထိစပ်လျက်ရှိသည်။ အရှေ့  
 အနောက် ၄၇ မိုင်၊ တောင်မြောက် ၆၈ မိုင်  
 ကျယ်ဝန်းသည်။ မြို့နယ်အတွင်း မတူ၊ မရာ၊

ဒိုင် (ယင်းဒူ) ဇိုတုံး၊ လောက်တူ တို့အချင်းချင်း  
 ရိုင်းပင်းကူညီကာ စည်းလုံးညီညွတ်စွာ အတူ  
 ယှဉ်တွဲနေထိုင်ကြသည်။  
 လွတ်လပ်ရေးရရှိသည့်အချိန်မှစ၍ ဖွံ့ဖြိုး  
 တိုးတက်မှုနောက်ကျနေသေးသည့် မြို့နယ်  
 ဖြစ်သည်။ မိမိပြည်နယ်အတွင်းရှိ မြို့နယ်များ  
 နှင့် ဆက်သွယ်သွားလာမှုပင်လျှင် အလွန်  
 ခက်ခဲခဲ့၏။ ပခုက္ကူ-ကျောက်ထု-မင်းတပ်-  
 မတူပီ ကားလမ်းကို အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်  
 ဖွင့်လှစ် ပြီးစီးပြီဖြစ်သည်။ ရန်ကုန်မှ ပခုက္ကူသို့

ဦးစွာသွားရသည်။ ပခုက္ကူမှသည် ကျောက်ထု၊  
 မင်းတပ်၊ မတူပီ လိုင်းကားများပြေးဆွဲပေးနေ  
 သည်။ ခရီးစဉ်အဆုံးမှာ မတူပီမြို့နယ်ဖြစ်၏။  
 ဤသို့ပြေးဆွဲပေးမှုကြောင့် ယခုအခါသွားလာ  
 မှု လွယ်ကူချောမွေ့ခဲ့လေပြီ။  
 ချင်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) မတူပီမြို့  
 အနီးရှိ ဘုံတလာရေတံခွန်သည် ပြည်နယ်၏  
 ထင်ရှားသော ရေတံခွန်ပင်ဖြစ်သည်။ ရေ  
 တံခွန်ကြီးရှိရာသို့ အပန်းဖြေလေ့လာဖို့  
 သွားကြမည်ဆိုလျှင် ရန်ကုန်မှသည် ပခုက္ကူ

ကျောက်ထု၊ ကျောက်ထုမြို့မှအထွက် ၁၀  
 မိုင်ခန့် အရောက်တွင် ‘မကွေးတိုင်းမှ နှုတ်ခွန်း  
 ဆက်ပါ၏’ နှင့် ‘ချင်း ပြည်နယ်မှ ကြိုဆိုပါ၏’  
 ဟုဆိုသော ပြည်နယ် နှင့် တိုင်းခွဲခြားသတ်မှတ်  
 ပေးသည့် နယ်နိမိတ်ခြား ကျောက်စာတိုင်နှစ်ခု  
 က ခရီးသွားပြည်သူများကို အပြန်အလှန်  
 ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြပါလိမ့်မည်။ ဤ  
 ကျောက်စာတိုင်နှစ်ခုသည် ကားလမ်းဘေး  
 တစ်ဖက်စီတွင် သပ်ရပ်စွာစိုက်ထူးထားသည်  
 ကို တွေ့ရမည်။ **အထူးကဏ္ဍ [ ၀ ] သို့ >>>**

### အင်းရိုးရာ မြေပဲနမ်းထောင်း ခရီးချည်သီးအဆီမဲ့သုပ်

အင်းရိုးရာဆိုတဲ့ အသံကြားလိုက်ရင်ဖြင့်  
 အင်းလေးဒေသရဲ့ ယဉ်ကျေးမှု စလေ့ရိုးရာ  
 တို့နှင့်အတူ ရေပြင်ကျယ်ထဲက အင်းလူမျိုးတို့ရဲ့  
 ထင်ရှားလှသည့် ဒေသထွက်ကုန်ပစ္စည်း  
 တစ်မျိုးထဲမှာ မပါမဖြစ်ဆိုသလို ခရမ်းချည်သီး  
 ပင် စိုက်ခင်းတွေကိုပင် မြင်ရောင်လာပါတော့  
 တယ်။ ဥရောပစတိုင်ပဲဖြစ်ဖြစ်၊ ရိုးရာဟင်းပဲ  
 ဖြစ်ဖြစ် စီမံချက်ပြုတ်ရာတွင် ခရမ်းချည်သီး  
 ဟာ အများအားဖြင့် ပါတတ်ပါတယ်။

ခရမ်းချည်သီးမှာ ဝိတာမင်အပီဝင်တာ  
 ကြောင့်လည်း အမြင်အာရုံကို ကောင်းမွန်  
 စေရုံသာမက အိပ်မပျော်တဲ့ ရောဂါရှိသူတွေ  
 အတွက်လည်း ခရမ်းချည်သီးကိုစားသုံးခြင်း  
 အားဖြင့် အိပ်ပျော်နိုင်ပါတယ်။

ထို့အပြင် ခရမ်းချည်သီးမှာ ခရိုမီယမ်  
 ပမာဏများစွာပါဝင်တာကြောင့် သွေးတွင်း  
 သကြားဓာတ်ကို ဟန်ချက်ညီအောင်  
 ထိန်းထားနိုင်စွမ်းရှိခြင်းတို့ကြောင့် ဆီးချို၊  
 သွေးချို ဝေဒနာရှင်များအတွက်လည်း  
 သင့်လျော်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ယခုရာသီနဲ့  
 လိုက်ဖက်ပြီး ထမင်းနဲ့တွဲဖက်၍လည်းကောင်း  
 ရေခဲအိုးကြမ်းအမြည်းအဖြစ်ပါ သုံးနိုင်မယ့်  
 အင်းရိုးရာမြေပဲနမ်းထောင်း ခရမ်းချည်သီး

အဆီမဲ့သုပ်ကို ဖော်ပြပေးလိုက်ပါတယ်။  
 ထူးခြားတာက အသုပ်ဆိုတာနဲ့ ပဲမှုန့်ဘဲ  
 သုံးကြတာပါ။ ဒီမှာတော့ ပဲမှုန့်အသုံးမပြုဘဲ  
 အနံ့အရသာအတွက်လည်း နံနံပင်ကို  
 မသုံးဘဲ ပူစီနံကိုသာ အသုံးပြုတာကြောင့်  
 ပူစီနံမှာပါတဲ့ ဓာတ်တိုးဆန်ကျင်ပစ္စည်းတွေ  
 ပါဝင်တဲ့အတွက် အိုမင်းရင့်ရော်ခြင်းကနေ  
 ကာကွယ်ပေးပါတယ်။ စာစတ်သူ မိဘပြည်သူ  
 များလည်း ကျန်းမာသွက်လက် အလှပပျက်တဲ့  
 အင်းရိုးရာမြေပဲနမ်းထောင်း ခရမ်းချည်သီး  
 အဆီမဲ့သုပ်ကို မြည်းစမ်းရင်းနှစ်သက်မယ်  
 လို့ထင်ပါတယ်။

### ပါဝင်ပစ္စည်းများ

- ခရမ်းချည်သီး - အရွယ်လတ်သုံးလုံး
- ကြက်သွန်နီ - အကြီးတစ်လုံး
- ပူစီနံ - တစ်စည်း
- မြေပဲဆန် - အနည်းငယ်
- နှမ်းဖြူ - အနည်းငယ်
- နှမ်းနက် - အနည်းငယ်
- မြေပဲဆီ - နှစ်ဇွန်း
- ငရုတ်သီးအကြော် - အနည်းငယ်
- ဆား - အနည်းငယ်
- ဟင်းခတ်မှုန့် - အနည်းငယ်



**ပြုလုပ်နည်း**  
 ခရမ်းချည်သီးမမှည့်တမှည့်ကိုသန့်စင်အောင်  
 ရေဆေးပြီး အစေ့ထုတ်ကာ ပါးပါးလှီးထားပါ။  
 တစ်ဆက်တည်း ကြက်သွန်နီကို အခွံသင့်ပြီး  
 ပါးပါးလှီးကာ သန့်စင်အောင်ရေဆေးပါ။  
 ပူစီနံပင်ကို ရေဆေးပြီး ခပ်နုတ်နုတ်  
 လှီးဖြတ်ထားပါ။ လှော်ထားတဲ့ မြေပဲဆန်၊

နှမ်းဖြူ၊ နှမ်းနက်တို့ကို သက်သက်စီ  
 ထောင်းထားကာ လှော်တစ်ခုထဲတွင်  
 လှီးဖြတ်ထားသော ခရမ်းချည်သီး၊  
 ကြက်သွန်နီ၊ ပူစီနံတို့ကိုထည့်၍ ထောင်းထား  
 သော မြေပဲဆန်၊ နှမ်းဖြူ၊ နှမ်းနက်ပါထည့်ကာ  
 အရသာအတွက် ဆား၊ ဟင်းခတ်မှုန့်တို့နဲ့  
 ငရုတ်သီးအကြော်မှုန့် အနည်းငယ် မိမိကြိုက်

နှစ်သက်တဲ့အရသာ အနေအထားမှာထားပြီး  
 မြေပဲဆီထမင်းစားဖွန်း နှစ်ဇွန်းကို ရော၍  
 သမအောင် ဖြေလေး ရောနယ်သုပ်ပေးပါ။  
 အရသာမြည်းစမ်းပြီးရင်တော့ မြေပဲ  
 နှမ်းထောင်း ခရမ်းချည်သီးအဆီမဲ့သုပ်ကို  
 သုံးဆောင်လို့ရပါပြီ။







